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I Succese rem
intr-un an jubiliar

Noi file se adaugă in acest 
sfîrşit de an la jurnalul întrecerii 
socialiste, în care sint angrenate, 
alături de uzinele si fabricile din 
întreaga tară, si unităţile indus
triei sibiene. Sintern în măsură 
să anunţăm că în. cursul zilei de 
ieri, colectivul Uzinei mecanice 
din oraşul de reşedinţă al jude
ţului nostru a îndeplinit planul a- 
nual la indicatorii producţiei 
marfă şi producţiei marfă vîndu- 
tă şi încasată, creindu-se astfel 
posibilitatea depăşirii de aproape 
3 ori a angajamentului asumat in 
întrecerea socialistă, în ultima 
lună a anului se vor realiza aici, 
peste plan, maşini-unelte de pre- 
sare-forjare şi maşini pentru aş- 
chierea metalelor în valoare de 
peste 15 milioane lei şi mai bine 
de 3 milioane lei beneficii peste 
plan.

Am reţinut dintr-o convorbire 
purtată la conducerea uzinei că 
acest remarcabil succes are la 
bază aplicarea unor măsuri vizind 
îmbunătăţirea organizării muncii 
şi folosirii utilajelor. „Indicele de 
utilizare a maşinilor atins de noi, 
ne situează pe primul loc atît în 
judeţ, cit şi pe Centrala indus
trială de maşini-unelte şi Minis
terul Industriei Construcţiilor de

Maşini“ — ne asigură tov. Gh. 
Stănică, inginerul şef al uzinei, 
t,Noile obiective care s-au -alătu
rat în ultima vreme celor exis
tente funcţionează la un grad de 
încărcare mult superior celui pre
văzut în proiecte pentru etapa 
actuală“ — line să adauge eco
nomistul Stelian Braica, şeful ser
viciului planificării.

„Este greu să evidenliezi pe 
cineva anume, pentru că to[i şi-au 
adus contribuţia — spune mais
trul Nicoiae Luca, secretarul co
mitetului de partid. Totuşi trebuie 
notati maistrul loan Mircca de la 
secţia mecanică, lăcătuşii loan 
Roman şi Nicoiae Cerciu, Gh. 
Budei sau Anion Schwab de Ia 
secţia montaj. Tot colectivul nos
tru este animat de aceeaşi hotă- 
rîre de a munci mai bine, mai 
eficient. Anul trecut eforturile 
întregului colectiv au fost răs
plătite cu diploma de întreprin
dere evidenţiată pe ramură. A- 
cum sperăm să obţinem drapelul 
de întreprindere fruntaşă pe ra
mură. Ar fi o realizare frumoasă 
pentru anul acesta, in care uzina 
noastră va sărbători, la sfîrşitu! 
lunii, o jumătate de secol de e- 
Kistenţă“.

(F. V.)

Imagine de Ia Uzina mecanică Sibiu, din care se desprinde că investiţiile realizate, — noile hale şl ateliere — şi-au 
găsit corespondent in hărnicia colectivului de muncă de aici, care a îndeplinit sarcinile anuale încă de Ia începutul
acestei luni Foto: FRED NUSS

MUNCA — crezul 
nostru fierbinte

Ion Sopa, sti
clar suflător; Victo
ria Sopa, controlor 
tehnic de calitate-, 
Paraschiva Sopa, pi, - 
tor decorator; Dumi
tru Sopa, lăcătuş me
canic. . . .  Familia 
Sopa — familie de 
sticlari, binecunoscu
tă în Avrig. Ramuri 

, viguroase ale acelu
iaşi trunchi înfipt a- 
clînc în pămînlul a- 
celor locuri. Oameni 
reuniţi nu numai sub 
acelaşi nume, dar şi 
sub aceeaşi tradiţie, 
sub semnul aceloraşi 
pasiuni — dragostea 
pentru meseria de sti
clar, statornica pre
ţuire a muncii.

I-am văzut pe toti 
patru Ia un Ioc; vor
besc în acelaşi mod, 
gindesc la fel; îi fră- 
mîntă aceleaşi proble
me şi cu siguranţă 
■nici aspiraţiile nu li

Pentru că Ia locurile 
lor de muncă ei sint 
consecvent „fruntea“ 
în orice împrejurare.

O întrebare pentru 
foţi patru: de unde 
forţa de a vă situa 
mereu mai sus prin 
realizări?

„Dar e simplu. . .  — 
mi s-a răspuns. Am 
simtit d întotdeauna 
că nu vorbele dau 
măsura faptelor.
Munceşte cu dăruire, 
cu responsabilitate, 
pregăteşte-te tu, în
văţări pe alţii, acolo, 
lingă cuptor, şi oame
nii te vor aprecia, te 
vor stima, Vorbele 
sínt uneori un balast; 
faptele bune — o 
cinste. De-aici, pu
terea exemplului per
sonal, forţa de-a te 
purta ca un comunist 
adevărat, ca un om 
adevărat“.

„Muncesc aici de
se deosebesc prea \  cînd eram foarte tî- 
mult. Intr-un cuvînt, năr ■— continua ideea 
acţionează ca o fa
milie, o familie — 
toată lumea o recu
noaşte — model.

Ion Sopa. Numai a- 
cest lucru e de-ajuns 
să arate cit de mult 
ţin la meseria mea.

Dar nu e oare prea 
puţin ' să te mulţu
meşti astăzi cu faima 
de bun meseriaş? Eu 
zic că da şî, în ’ ce 
mă priveşte, v-o spun 
cinstit — cea mai 
mare dorinţă este a- 
ceea de a vedea şi 
pe tinerii noştri mun
cind la fel. Pentru că 
am văzut în viata 
mea, uneori, la greu 
cum se spune, două
zeci de inşi făcînd 
mai temeinică treabă 
decit cincizeci. Dar 
cei douăzeci erau nu 
numai meseriaşi, dar 
şi oameni. Oameni 
adevăraţi!“

. , .  Familia Sopa — 
famiHe trainică, cin
stită, de sticlari. Oa
meni gîndind dincolo 
de interesele şi preo
cupările lor persona
le, Ia dimensiunea 
amplă a aspiraţiilor 
colectivităţii.

Oameni despre care 
obişnuim să spunem 
simplu, frumos că 
trăiesc şî muncesc în 
chip comunist. . .

D. BUJOR

A
FORŢA INESTIM ABILA  
C O L A B O R Ă R II A C TIV E

Consiliul popular comunal şi con
siliul de conducere al cooperativei 
agricole de producţie constituie, în 
multe localităţi, singurele organisme 
de conducere administrativă. Şi, 
cum este firesc, colaborarea dintre 
ele este o cerinţă de primă impor
tantă 1n asigurarea progresului so
cial al localităţii, pentru că telul 
muncii acestor, organisme este ace
laşi: consolidarea şi dezvoltarea cu
ceririlor revoluţionare ale poporu
lui nostru, asigurarea dezvoltării sa
telor şi comunelor. pe calea con
struirii speietăţii socialiste multila
teral dezvoltate.

In cele mai multe .comune această 
colaborare este activă, rodnică, iar 
înfăţişarea .localităţilor atestă efi
cienta conlucrării factorilor respon
sabili chemaţi să conducă destinele 
obştei. Primarii comunelor manifestă 
— trebuie să manifeste — multă do
rinţă de a contribui la întărirea eco
nomică a cooperativelor agricole de 
producţie, iar preşedinţii acestor uni
tăţi participă activ la acţiunile cqn- 
sjliilor populare comunale.

Să exemplificăm. Cine cunoaşte 
Brateiul de azi nu se poate să nu fie 
plăcut impresionat de reala redimen- 
sionare a cadrelor materiale mai 
uşor vizibile — în care trăiesc oa
menii de aici. Străzile luminoase, 
tîoluarele largi, casele îngrijite — 
sint dovezi vizibile ale unei vieţi 
sociale complexe. Discutîpd cu locui
torii comunei afli multe lucruri fru
moase despre spiritul colectiv, des
pre comuniunea de idei şi aspiraţii 
a tuturor sătenilor angajaţi ferm în

ampla acţiune ce se numeşte simplu 
apropierea spirituală şi materială a 
satului de oraş. Şi tot din ceea ce 
vezi se desprinde — firesc — con
cluzia că aici există un consiliu 
popular comunal activ, o conducere 
a cooperativei agricole ce desfăşoară 
o activitate meritorie pe linia dez
voltării economice a unităţilor pro
ductive şi — implicit — pe linia ri-

Kmmiirmimmfi!

In mediul rural
dicării nivelului de trai al membri
lor cooperatori, dar şi pe linia res
pectării şi întăririi democraţiei coo
peratiste.

Discutăm cu primarul comunei, 
loan Simonis, unele probleme ale ac
tivităţii din cadrul cooperativei agri
cole. Cunoscător avizat al muncii 
cooperatorilor, puternic . ancorat in 
realitate, primarul răspunde prompt 
la întrebările noastre, dovedind că 
nu face nici o deosebire intre munca 
concretă de conducere şi principiile 
acesteia atît de frumos afişate pre
tutindeni, dar uneori încălcate- de 
unii oameni.

— Participaţi des la şedinţele con
siliului de conducere al coopera
tivei agricole?.

Omul ‘ din fata mea mă priveşte 
insistent, mirai. ‘

— Cum adică? Se poate să nu par
ticip la şedinţele consiliului de con

ducere? Alunei cum aş pulea şti ce 
probleme au oamenii, cum hotărăsc 
ei să şi le rezolve? Ultima şedinţă 
a avut ca principală temă valorifi
carea producţiei de legume. Ştiti dv. 
cile greutăţi avem în această pri
vinţă . . .

Şi primarul vorbea atît de pasio 
nat despre problemele curente de 
producţie ale cooperativei agricole, 
incit am avut impresia că, de fapt, 
discutam cu un bun, un foarte bun 
preşedinte de cooperativă agricolă,

Primarul din Brateiu participă zii 
nie la şedinţele de planificare 
muncii în cooperativa agricolă,, zii 
nie este în mijlocul cooperatorilor, 
In acţiunea de cumpărare a animale 
lor el a fost prezent permanent. Din 
cele 37 vaci planificate la cumpă
rări, 36 ah şi fost trecute la reali
zări: Sesizînd că cooperativa agri 
cola are nevoie de sprijin, primarul 
a mobilizat meşterii zidari şi dulgheri

(Continuare în pag. a III-a- 
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M E S A J U L
preşedintelui Consiliului de Stat 
al Republicii Socialiste România, 

NICOLAE CEAUŞESCU, 
adresat Conferinţei tineretului 
pentru securitate europeană 

de la Florenţa
Iml este deosebit de plăcut să vă 

adresez un cordial salut şi cele mai 
bune urări dumneavoastră, partici
panţilor la Conferinţa tineretului 
pentru securitate europeană, mesa
geri ai tinerei generaţii angajate in 
lupta forţelor progresiste pentru in
staurarea unui climat de colaborare 
şi înţelegere în Europa, pentru secu
ritate şi pace pe planeta noastră.

Desfăşurînd o vastă operă con
structivă de făurire a orînduirii noi, 
socialiste, România militează cu con
secvenţă pentru dezvoltarea colabo
rării multilaterale cu toate ţările, 
fără deosebire de orînduire socială, 
pentru înlăturarea surselor de con
flicte şi încordare, de ameninţare a 
păcii, pentru înfăptuirea securităţii 
pe continent şi trecerea neîntîrziată 
la măsuri practice in vederea con
vocării unei conferinţe general- 
europene consacrate acestui nobil 
scop.

Noi dăm o înaltă preţuire faptului 
că tineretul muncitor şi studios se 
afirmă in zilele noastre ca o forţă 
socială de seamă a luptei pentru li
bertate, pace şi progres, pentru 
transformări înnoitoare in societate, 
pentru o viaţă mai bună şi demnă. 
Remarcăm cu satisfacţie că dezvol
tarea mişcării de tineret, activizarea 
politică a milioane şl milioane de 
tineri care se ridică ta înălţimea 
marilor chemări ale epocii noastre, 
se reflectă cu vigoare crescîndă şi 
pe planul acţiunilor îndreptate spre 
înfăptuirea securităţii şi dezvoltarea 
cooperării pe continentul european. 
Întîlnirile, reuniunile şi acţiunile ti
neretului dedicate acestui ţel, de 
care sínt indisolubil legate aspiraţiile 
sale spre un viitor fericit, constituie 
o expresie a hotărîrii tinerilor de 
cele mai diferite orientări politice şi 
ideologice de a-şi uni eforturile pen
tru a feri continentul nostru de un 
nou război, de a milita cu energie

pentru realizarea destinderii şi se cu* 
rităţii în Europa şi în întreaga lume. 
Considerăm că o mare însemnătate 
are unitatea strînsă a tuturor forţe
lor înaintate, acţiunea lor fermă 
pentru promovarea în raporturile 
dintre state a principiilor indepen
denţei şi suveranităţii naţionale, ega
lităţii depline în drepturi, neameste
cului în treburile interne şi avanta
jului reciproc.

Voi tinerii puteţi aduce o contri
buţie de preţ la lupta popoarelor 
împotriva politicii imperialiste de do
minaţie şi dictat, pentru respectarea 
dreptului fiecărei naţiuni de a-şi ho
tărî în mod liber şt suveran desti
nele, pentru abolirea forţei şi a ame
ninţării cu folosirea forţei in rela
ţiile internaţionale, desfiinţarea 
blocurilor şi a bazelor militare, în
făptuirea dezarmării generale şi, in 
primul rînd, a dezarmării nucleare.

împreună cu întregul popor, tine
retul din România, militind ferm 
pentru dezvoltarea economiei, ştiin
ţei şl culturii, pentru progresul mul
tilateral al patriei sale socialiste, îşi 
aduce întreaga sa contribuţie la lăr
girea relaţiilor de prietenie şi cola
borare cu popoarele din Europa şi 
de pe celelalte continente, cu tinere
tul progresist din toate ţările, la în
făptuirea dezideratelor de securitate, 
progres şi pace ale întregii omeniri.

Urez succes deplin lucrărilor con
ferinţei dumneavoastră şi îmi exprim 
convingerea că ea se va înscrie ca 
o contribuţie valoroasă la dezvolta
rea colaborării tineretului în lupta 
comună a popoarelor pentru asigu
rarea unui climat de destindere, coo
perare, pace şi securitate în Europa 
şi în întreaga lume.

NICOI AE CEAUŞESCU 
preşedintele Consiliului de Stat 

Republicii Socialiste România
at

Plenara C.C. al U.T.C.
şi a Consiliului
doi dimineaţă, s-au deschis lucră

rile plenarei comune a Comitetului 
Central al Uniunii Tineretului Co
munist şi a Consiliului Uniunii Aso
ciaţiilor Studenţeşti din România, cu 
următoarea ordine de zi:

1. Raport cu privire ia activitatea 
politică şi educativă desfăşurată de 
Uniunea Tineretului Comunist şi 
sarcinile ce îi revin în lumina Pro
gramului de educaţie socialistă adop
tat de Plenara Comitetului Central 
al Partidului Comunist Român din 
3—5 noiembrie 1971.

— Dezbaterea şi adoptarea planu
lui de măsuri privind îmbunătăţirea 
muncii de educaţie comunistă a ti
nerelului.

2. Hotărîrea cu privire la aniver
sarea semicentenarului creării Uniu
nii Tineretului Comunist.

La lucrările plenarei participă to
varăşul Gheorghe Pană, membru al 
Comitetului Executiv, al Prezidiului 
Permanent, secretar al C.C. al P.C.R.

Iau parte, de asemenea, ca invitaţi,

In municipiul Sibiu:

T ransportu l în  comun —sub im pera
tivul unei redresări corespunzătoare

Transportul tn comun trebuie să 
constituie, fără îndoială, o preocupa
re pe măsura importanţei acestei ra
muri de activitate. Oricine îşi poate 
da seama cu uşurinţă că în Sibiu 
transportul în comun s-a îmbunătăţit 
tn ultimii ani. Astfel, numărul tra
seelor, precum şi al autobuzelor a 
crescut apreciabil. Cu toate acestea 
o serie de carenţe persistă, ele dău- 
nînd nu numai călătorilor, ci şi în
treprinderii de resort.

In scopul constatării modului de 
deservire a călătorilor de către în
treprinderea de transporturi Sibiu, 
Inspectoratul judeţean pentru con
trolul calităţii produselor —- Inspec
ţia pentru controlul calităţii servicii
lor — în colaborare cu Consiliul 
municipal al sindicatelor şi cu Ser
viciul miliţiei municipiului Sibiu au 
organizat, de curînd, un control 
riguros.

Timp de mai multe zile şi nopţi, 
echipe alcătuite special au urmărit 
o multitudine de probleme: modul 
in care este deservită populaţia, sta
rea tehnică a parcului auto, compor
tarea angajaţilor I.T.S, în relaţiile cu 
călătorii, normele de taxare. In ve
derea culegerii de informaţii au fost 
solicitaţi numeroşi cetăţeni, condu
cători de întreprinderi, s-a cerut a- 
jutorul echipelor de control obştesc.

Nemulţumirile a sute şi sute de si- 
bieni în ceea ce priveşte transportul 
tn  comun sínt, bineînţeles, îndreptă-

•  C orteg iu l de d e f ic ie n ţe  d e Ia izvoru l
n em u lţu m ir ilo r  c ă lă to r ilo r

•  C arenţe m o tiv a te  p r in ,., p seu d o r ea liză r i I
•  O p in iile  sib icn itor

r e c la m ă  m a i m u ltă  r e c e p tiv ita te  la  I.T.S.

Lite, iar cauzele lor au fost scoase 
ia iveală cu ocazia controlului amintit. 
Aşa de pildă, nu se respectă întocmai 
orarele de circulaţie a autobuzelor: 
programul nu începe întotdeauna la 
ora fixată, iar unele autobuze se re
trag din circulaţie înainte de preve
derile orarului.

Totodată, Ia capete de linie maşi
nile nu sint parcate reglementar, 
fiind tinute în afara staţiilor, cu u- 
şile închise; conducătorii auto şi ta
xatoarele stau de vorbă, jar călătorii 
aşteaptă- in frig. La plecare, însă, se 
poate observa graba şoferului, fapt 
ce provoacă înghesuială, nemulţu
miri; maşinile care se retrag la-ga
raj nu iau călători pe traseul res
pectiv, deşi chestiunea aceasta a fost 
discutată de nenumărate ori. Dar a- 
nomaliiie sínt acoperite, in unele ca
zuri, şi de către cele 5 puncte de 
control fixe, în situaţiile de dereglare 
a circulaţiei şi chiar ia ceea ce pri

veşte funcţionarea după orar. Cu 
toate că maşinile trec cu întirziere, 
sau mai devreme, anagajatii de la 
aceste puncte îşi fac înregistrările 
după fişe, nu după realitate. Iar dacă 
este vorba de control, o privire a- 
runcată şi asupra activităţii contro
lorilor din autobuze poate elucida 
exislenţa unui fenomen: creşterea 
neregulilor pe trasee după ora 15, 
cînd nu mai poate ii întîlnit nici un 
controlor.

Nemulţumirile, însă, sínt de ordine 
variate şi destul de multe. Dimineaţa 
şi în cursul zilei în orele de virf, 
călătoria cu autobuzul devine uneori 
o aventură. Lipsa maşinilor (întîr- 
ziate), apoi graba şoferilor provoacă 
adevărate competiţii de . . .  înghe
suială, Dar ceea ce esie şi mai sur
prinzător este faptul că in asemenea 
ore pe unele trasee (3, 4, 5, 9, 10, 20. 
23) nu se asigură în totalitate trans
portul în comun către şi de la între

prinderi, fabrici — cum hr fi 
ICOMCOÖP, fabrica de covoare 
„Dumbrava“, Fabrica de pline. De 
asemenea, transportul cetăţenilor din 
Hipodrom se face greoi, traseul fiind 

. aglomerat, iar frecventa autobuzelor, 
mica. In orele de virf nu sínt du
bluri suficiente. Fiind în discuţie 
lipsa unui număr corespunzător de 
mijloace de transport trebuie men
ţionat că nici getaxurile nu pot face 
faţă, îndeosebi, noaptea, motiv pen
tru care călătorii sint puşi să intre 
în competiţii de cros şi certuri pen- 
tru obţinerea unei maşini.

Frecvenţa unor abuzuri, ca neopri- 
rea maşinilor în staţii şi comportarea 
ireverenţioasă faţă de călători s-a 
dovedit, din păcate, destul de mare. 
La acest capitol ţinem să amintim 
doar cîteva dintre cazuri. Şoferul 
Fritz Tudor, de pe traseul nr. 9, a 
circulat în ziua de 18 noiembrie fără 
să oprească la complexul de peste 
viaduct. In felul acesta au rămas jos 
25 persoane, iar cei din autobuz care 
voiau să dbboaxe (unii trebuind să 
plece cu trenui), au fost duşi tocmai 
pînă în staţia Dragoner. Şoferul, fă
cînd tot el pe ofensatul, spunea fleg
matic: „E bine? Du-te şi-ţi vezi de 
treabă, că sínt sătul de morală şi 
spuneţi la ăia de la I.T.S. să pună

(Continuare in pag. a IlI-a) 
MARIN NIŢA
VASILE BARBU

Biblioteca sătească -  
continuu cu cerinţele

In viaţa cultural-artistică a satului, 
biblioteca ocupă un loc de frunte, prin 
posibilităţile sale de a fi mereu în 
contact direct cu noi şi valoroase 
creaţii spirituale. Ei îi revine rolul 
de a alimenta permanent pasiunea 
pentru citit, de a fi o tribună pentru 
răspîndirea culturii naţionale şi a ce
lei universale, un punct de sprijin în 
completarea pregătirii profesională a 
cadrelor didactice şi a celorlalţi spe
cialişti de la sate. Ea poate şi trebuie 
să devină un amfiteatru politico-ideo
logic de educare în spiritul eticii co
muniste.

Biblioteca nu este numai un loc 
de schimbare a cărţilor, ci are meni
rea de a polariza interesul pentru 
citit al diferitelor generaţii; de a ca
naliza preferinţele cititorilor spre cele 
mai valoroase lucrări literare şi ştiin
ţifice. Aceasta cu atît mai mult la; 
sate unde este necesar a se desfăşura 
o permanentă muncă de popularizare 
a cărţilor, beletristice, tehnice, ştiin
ţifice şi mai ales social-politice.

Un raid efectuat recent prin cîteva 
comune ale judeţului ne-a pus în le

gătură directă cu activitatea unor bi
blioteci săteşti. Cea din comuna Dir
los are peste 4 000 de volume şi peste 
500 de cititori. De la Maria Proşteanu 
■—T bibliotecară — aflăm că preferinţele 
cititorilor se îndreaptă mai ales spre 
cărţile beletristice şi politice. Biblio
tecara depune o muncă susţinută de 
popularizare a cărţii- In cadrul biblio
tecii se ţin frecvent recenzii, prezen
tări de noutăţi editoriale, expoziţii de 
carte. Toate aceste acţiuni, cărora li 
se adaugă şi o ritmică aprovizionare 
cu cărţi noi, contribuie ia sporirea, 
lună de lună, a numărului de cititori. 
Bibliotecara poposeşte în fiecare casă 
din sat. discută cu sătenii despre im
portanţa cărţii, despre rolul ei edu
cativ.

Nu se poate afirma că în toate sec
toarele de actis'itate ale bibliotecii din 
comuna Dirlos sínt numai realizări. 
Astfel, în rafturile ei am întîlnit 300 
de cărţi cu profil agrar şi zootehnic, 
însă cititorii lor de-abia ating cifra 50. 
Această stare de fapt ne demonstrează 
că se depune încă insuficientă 
muncă de difuzare şi popularizare a

membri ai conducerilor organizaţiilor 
de masă şi obşteşti, ministere şi 
instituţii centrale, primii secretari şi 
secretarii cu problemele de propa
gandă şi cultură de la comitetele ju
deţene ale U.T.C., adjuncţii şefilor 
secţiilor C.C. al U.T.C., cadre din 
conducerile publicaţiilor pentru ti
neret.

Pe marginea raportului prezentat 
de tovarăşul Dan Marţian, au, luat 
euvîntul tovarăşii: Viorel Fauri Mi- 
hai Gic-a, Gheorghe Zamfir, Florin 
Miclea, Doina Ciofu, Constantin 
Stoica, Şerbam Constantin Cantacu- 
zino, Francisc Török, Niculae Sió
ján, Constantin, Voineag, Gheorghe 
Militam, Aurel Stoica, Dumitru Pri- 
ceputu, Ionel Reghini, Mircea Pavel, 
Dumitru Mateuţă, Ştefan Rab, Gheor
ghe Niculescu, Traian Aurite, Ion 
Vulturar, Angela Şandru, Alecu Si- 
mion, Emílián Sasu.

Lucrările plenarei continuă.

(Agerpres)

un dialog 
cititorilor

ştiinţei agricole. In acest sens, desi
gur că lipsurile nu aparţin numai bi
bliotecarei ci şi .specialiştilor din agri
cultură, învăţătorilor şi profesorilor.

Biblioteca din comuna Axente Se
ver însumează 5 540 de volume. Şi 
aici se poate spune că aprovizionarea 
este ritmică. Numărul cititorilor este 
de 480. număr insuficient, dacă luăm 
în considerare mărimea comunei şi 
numărul cărţilor. Bibliotecara Ortansa 
Page cunoaşte cu precizie preferinţele 
cititorilor în domeniul literaturii be
letristice, dar rămîne restanţieră în 
ceea ce privesc preferinţele faţă de 
cărţile tehnice.

In afara schimbului de cărţi, ia 
această bibliotecă nu se mai face alt
ceva. Mulţi din locuitorii comunei lu
crează în oraşele Mediaş şi Copşa 
Mică. Popularizarea cărţii tehnice în 
rîndul lor ar duce desigur la îmbo
găţirea cunoştinţelor lor profesionale.

O altă bibliotecă vizitată a fost cea 
din comuna Brateiu, unde biblio
tecară este Eleonora Matei. Duminica 
dimineaţa, la ora 9,15, pe uşa biblio
tecii (care trebuia să se deschidă la 9) 
se afla un lacăt.

— Am avut musafiri — ne răspunde 
bibliotecara, pe la ora 10, cînd s-a 
prezentat Ia bibliotecă.

In rafturile bibliotecii se găsesc 
6 000 de volume, dar în fişe numai. . .  
360 de cititori. întrebăm: „Cum se 
explică numărul mic de cititori?“ Răs
punsul îl aflăm chiar de la bibliote
cară: „Pentru popularizarea cărţilor 
nu prea am făcut mare lucru“.

Pe o masă. în sala de festivităţi a 
căminului cultural erau două reviste 
„Steaua“ (nr. 1/69 şi nr. 10/69) pră
fuite, rupte. Acolo le pusese femeia 
de serviciu. Din colecţia aceleiaşi re
viste am mai găsit cîteva exemplare 
in cabina operatorului cinematografic, 
unde serveau drept. .. rezemătoare 
aparatelor de proiecţie. Colecţiile de 
ziare aveau multe . . .  goluri, pe care 
bibliotecara nu le-a putut justifica.

Deşi în comună legumicultura este 
foarte dezvoltată, rin rafturile biblio
tecii se găsesc foarte puţine cărţi de 
specialitate. De altfel, în ultimele trei 
luni s-au citit doar 13 cărţi tehnice. 
Orice justificări s-ar aduce, ele nu

Bandă cu deservirea locurilor de muncă în secţia mape-genţi a fabricii
»13 Decembrie" Sibiu

(Continuare în pag. a il-a)

FLAVIUS BOGDAN
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C oloan a
d iv e rse lo

Despre
b e r e ...

Ni s-au promis odată şi altă
dată nişte măsuri mai consistente 
pentru a preveni. . .  poluarea 
berii. Se vede. însă, că vorba-i 
mai ieftină . . .

Ni se semnalează din nou că 
sticlele cu bere mai conţin şi 
altele. . .  O cititoare a ziarului 
nostru, de pe str. 11 Iunie din Si
biu, a cumpărat bere de la maga
zinul alimentar de pe strada res
pectivă. Cînd colo în sticlă, ascuns 
frumuşel, un strat bine conservat 
de ulei rîncezit ş i . . .  aşa mai 
departe.

Ce serviţi în sticlele de bere, 
tovarăşi de la I.C.S. Alimentara, 
tovaTăşi de la O.J.T.? Că dacă cei 
ce im buteliază sínt distraţi, măcar 
cei ce primesc să fie cu ochii în 
patru. Ori, de v ină  sín t n u m a i. . .  
sticlele?

Â treia 
încercare

Venise să admire Sibiul. Mare 
amator de chilipiruri, Dorus Flo- 
rea, din Constanţa, a poposit, aşa
dar, pe meleagurile noastre. I-a 
spus cineva că aerul de munte 
vindecă tot felul de manii. El o 
avea pe cea care se traduce 
prin. . .  „ochiul vede şi mina a- 
pucă“. Tot învîrtindu-se pe ici 
pe colo, vede ceva într-o locuinţă, 
pândeşte, intră şi pune mina pe 
nişte haine. Apoi, urcă pe o bi
cicletă (tot furată) ş i . . .  pică e- 
xact în braţele miliţianului. Cînd 
a fost prins şi-a adus aminte de 
ceea ce auzise în legătură cu 
aerul de munte. „Uite că nu mi-a 
ajutat“ şi-a zis. Dacă năravu-i 
vechi. . .

Nărav vechi, pedeapsă nouă. A 
treia pedeapsă — doi ani şi 6 luni 
închisoare. Poate aerul de acolo 
să fie miraculos. . .

Cine
a pierdut... 
oxigenul ?

Aoum vreo două săptămlni, în 
Axente Sever, au fost găsite trei 
tuburi de oxigen. Noroc că n-au 
făcut explozie. Cei de la postul 
de miliţie au dat sfoară în toate 
părţile. Nici un păgubaş. Chiar 
aşa?, Să fi căzut din cer? Nu. 
Noi sîntem siguri că e opera 
vreunul şofer neglijent.

Conducerile întreprinderilor ca
re posedă asemenea „marfă“ n-ar 
fi rău să pună pe cineva să le . . .  
numere tuburile. Dacă ies cu 
lipsă să se adreseze miliţiei din 
Axente Sever. Vor ieşi ieftin; 
doar cu o admonestare.

Uşa
cu bucluc

Noi ştiam că prin părţile Apol- 
dului cinstea-i la mare . . .  cinste. 
Aşa şi este, fără îndoială. Chiar 
dacă nişte uscături aruncă o pată 
întunecoasă asupra „pădurii“.

Două nume, Enache Grozav şi 
Constantin Goia, consăteni (Apol- 
du de Sus), aceeaşi condamnabilă 
apucătură, aceeaşi detestabilă 
faptă şi aceeaşi (meritată) pedeap
să, Adică, un an şi 4 luni închi
soare.

Dumnealor, se înţeleg să fure 
nişte concentrate. Urită înţelege
re. Se apropie de uşa magaziei, 
se uită împrejur şi dau buzna for- 
ţînd uşa. Dar uşa, cu bucluc, 
scîrţiie de se aude hăt departe.

Aşa s-au ales cei doi consăteni 
cu un titlu dezonorant; h o ţi. . .  
Iar hoţii n-au ce căuta printre 
noi!

Violenţa  
se plăteşte
El, făptaşul de mai Urziu, zicea 

că s-a dus cu cele mai paşnice 
gînduri. Voia doar să guste o 
ţuiculiţă, să mai schimbe o vorbă 
cu un consătean, cu altul, După 
care avea intenţia să plece liniştit 
spre casă.

Dar, lucrurile s-au petrecut cu 
totul altfel. Nu se ştie exact ce 
l-a înfuriat pe Aurel Curceanu, 
din Dîrlos, nr. 421. Pereţii, mese
le, paharul, tavanul? Cert este că 
a provocat un scandal care risca 
să devină o „horă“ nemaipo
menită. A intervenit un lucrător 
de miliţie care voia să aplaneze 
conflictul. Ţi-ai găsit. Aurel 
Curceanu, violent nevoie mare, a 
sărit la omul în- uniformă voind 
să-l facă praf. Abia intervenţia 
cetăţenilor din jur l-au ferit pe 
miliţian de o păţanie . . .

Epilogul? In dreptul numelui lui 
Aurel Curceanu, grefierul de la 
Tribunalul judeţean a notat: 2 
ani şi două luni închisoare pen
tru ultraj cu violenţă.

Furia nu-i un sfetnic bun!

V. DOREA

Un transport „în premieră
Mulţi sibieni s-au mirat poate de 

faptul că în cursul zilei de ieri a 
fost oprit pentru cîteva ore. trafi
cul pe străzile Bîlea şi Ştefan cel 
Mare. Măsura a fost dictată de un 
eveniment deosebit; transportarea 
unui transformator de 220/110 kVA 
de la gara de mărfuri la staţia de 
conexiuni, aflată în fază avansa-

Sibiu încărcat pe nişte vagoane 
speciale, cu 20 de osii, purtând al
tă marcă de prestigiu a industriei 
româneşti: cea a Uzinelor de va
goane din Arad. Pentru „mutarea“ 
acestui gigantic transformator de 
pe platforma vagonului pe cea a 
treilerului care urma să efectueze 
transportul pe ultima porţiune a

tă de montaj pe noua platformă 
industrială din zona de nord-est a 
municipiului nostru.

Imensul utilaj, cel mai mare din 
seria de transformatoare pe care 
le produce în prezent uzina „Elec- 
troputere“ din Craiova, a. sosit la

itinerarului spre destinaţie, s-a 
impus folosirea a două macarale 
speciale ale C.F.R.-ului, solicitate, 
de obicei, pentru intervenţii.

încă din ajun, uriaşul treiler, 
„parcat“ (dacă se poate utiliza ter
menul în acest caz) în Piaţa Gării,

a stîrnit o vie curiozitate printre 
sibieni. încercăm să o satisfa
cem, consemnînd aici cîteva date, 
furnizate de inginerul Lucian Bă- 
jenaru, dispecer la Trustul de con- 
strucţii-montaje energetice. Con
voiul de transport, în lungime to
tală de 80 m, este alcătuit din două 
camioane de tracţiune şi un treiler 
în greutate de 76 t, avînd 96 de 
roţi. Aflat în dotarea uneia din în
treprinderile trustului, acesta este 
cel mai mare utilaj rutier din 
ţară, avînd o capacitate de trans
port de 250 tone. „Echipa de şoferi 
care conduce acest convoi este 
singura din ţară specializată în 
astfel de transporturi supergrele“ 
— precizează inginerul Lucian Bă- 
jenaru.

Stăm de vorbă ou eroul acestui 
eveniment. Pentru că este un ade
vărat eveniment, fără îndoială, a- 
eest transport ieşit din comun. Am 
reţinut cîteva elemente ale unei 
biografii profesionale exemplare. 
Şoferul Ion Dincă lucrează de a- 
proape 40 de ani în această me
serie, din care 30 i-a petrecut în 
colectivul întreprinderii „Electro- 
utilaj“. Este omul care execută de 
15 ani transporturi supergrele, fie
care din acestea însemnînd de fapt 
cîte o adevărată performanţă. Navele 
de pe lacul Bicaz, care oferă turişti
lor plimbări de agrement, au fost 
transportate acolo de la Brăila de 
convoiul condus de Ion Dincă; o 
serie de utilaje energetice — gi
gant, montate la Baia Mare sau 
Tumu Măgurele, Hunedoara sau 
Gura Ialomiţei au ajuns cu bine 
la destinaţie prin măiestria profe
sională a aceluiaşi Ion Dincă. Şi 
poate „performanţa“ cea mai nobi
lă a conducătorului auto Ion Dincă 
constă în faptul că mulţi dintre 
tinerii lui tovarăşi într-ale mese
riei, printre care chiar Marin Vin- 
tilă cu care face „tandem“ in acest 
transport, se consideră elevii lui 
la materia „transporturi super
grele“.

După cîteva ceasuri, misiunea 
era Încheiată cu bine. La despăr
ţire i-am urat lui Ion Dincă „drum 
bun!“ pe căile unei meserii căreia 
şi el îi adaugă atribute de nobleţe.

N o u t ă ţ i
u t i l i t a r e

Cadouri. In vederea sezonului rece 
— cînd, consumul de dulciuri creşte 
simţitor, dar şi pentru apropiatele 
sărbători de iarnă — I.A.P.L. „Cofe
tarul“ Sibiu s-a pregătit temeinic. 
Prin unităţile sale specializate se vor 
pune în vînzare Ia Sibiu şi Cisnădie 
25 000 de pungi cu cadouri, conţinînd 
diferite dulciuri, ambalate după „eti
cheta“ pomului de iarnă. De aseme
nea, la cofetăria nr. 16 „Modern" din 
cartierul Terézián, precum şi la „Ga- 
rofiţa“ din oraşul Cisnădie s-au des
chis expoziţii de artă culinară cu 
vînzare.

Notăm şi o interesantă iniţiativă a 
I.A.P.L. „Cofetarul“: luni, cu începere 
de Ia ora 10,00. Ia cantina-rcstaurant 
a întreprinderii de industrializare a 
cărnii Sibiu se va deschide „o expo
ziţie culinară şcoală", organizată în 
scopul iniţierii bucătarilor-şefi de can
tine în arta preparării produselor de 
cofetărie. Este un experiment care 
va da, desigur, rezultate din cele mai 
bune pe linia ridicării nivelului ca
litativ al preparatelor.

Autobuz la Veseud. De curind s-a 
înfiinţat un nou traseu de autobuz. 
El „acoperă“ distanţa Sibiu — Şura 
Mare — Slitrmie — Ruşi — Veseud şi 
retur. Plecări din Sibiu: orele 7.30, 
12,30. 15,45, iar din Veseud — orele 
5,00, 8,30, 14,00.

Kinegeticos. • Duminică. 28 noiem
brie, a început sezonul de vînătoare. 
Iată cîteva indicaţii, de altfel norma
tive pentru cei interesaţi: vinătorii 
sportivi din judeţul Sibiu. Fiecare vî- 
nător poate participa la vînătoare dar 
numai în grupuri organizate după re
gulile stabilite prin regulament şi în 
cadrul filialei de care aparţine. Sezo
nul este deschis pentru vînarea iepu-, 
rilor şi mistreţilor, precum şi a răpi
toarelor. La răpitoare, — lupi, vulpi, 
cîini, ciori, coţofene, nevăstuici, etc. — 
grupurile de vînători vor fi consti
tuite din minimum trei participanţi. 
Este interzisă vînătoarea de rîşi sau 
urşi, fără autorizaţie.^  --------- ------- ------------ -- - z  — ~ -------* “ —  m  vv . * V-Ciz./ i i i .  i  iC i^ a  u a u t ,  V I I I  ü U d U g d  a i l  T IZ U L c  U C  U U U I t î ţ C .  ^
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F otbal

C. S. M. Sibiu — S e lec ţio 
nata de tineret 
a judeţului Sibiu

Duminică, 5 decembrie, la ora 11,00, 
terenul Electrica din Sibiu va găzdui 
o atractivă partidă amicală de fotbal 
între echipa divizionară B, C.S.M. Si
biu, şi o selecţionată de tineret a ju
deţului, alcătuită din elementele cele 
mai talentate din echipele care acti
vează în campionatul judeţean.

Cupa Federaţiei 
Române 

de Gimnastică
Du.pă cum s-a mai anunţat, în zi

lele de 3, 4 şi 5 decembrie va avea 
loc, în sala Şcolii sportive din Sibiu, 
ultima mare confruntare a gimnaşti- 
lor din ţara noastră. Este vorba de 
„Cupa Federaţiei Române de Gimnas
tică“. %

Competiţia uneşte la startul celor 
5 categorii (IV, III, II, I şl maeştri) 
peste 120 sportivi din întreaga ţară, 
care au îndeplinit baremul de a se 
clasa în primele 10 locuri în clasa

mentele campionatelor naţionale des
făşurate în acest an.

Programul competiţiei va fi urmă
torul: vineri şi sîmbătă între orele 
10—14 şi 15—20, iar duminică între 
orele 10—12. -

Echipa cu primii 6 sportivi clasaţi 
în cele mai multe categorii va primi 
trofeul pus în joc. Sibiul este prezent 
la această confruntare cu gimnaste la 
toate categoriile, iar gimnaştii parti
cipă numai la categoriile I şi IV.

„Cupa tineretului 
de (a sate" la trîntă

Zilele trecute s-a consumat faza ju
deţeană la trîntă, din cadrul popu
larei competiţii, „Cupa tineretului de 
la sate“. întrecerile au relevat buna 
comportare a luptătorilor de la aso
ciaţia sportivă Spicul Şeica Mare, 
care au cucerit 4 din cele 6 titluri de 
campioni judeţeni. Este vorba de 
Mircea Rusu, categoria 68 kg; Gh. 
Părău — 76 kg; Oprea Lazăr — 84 kg 
şi Ştefan Lodromăneanu la +84 kg. 
Celelalte două locuri I au revenit lui 
Constantin Cioiu (Recolta — Sadu) 
categoria 55 kg şi Dragomir Băcilă 
(Poieniţa — Orlat) la categoria 61 kg.

Campionii judeţeni vor lua parte la 
finalele pe ţară, care vor avea loc în 
zilele de 3—5 decémbrie la Galaţi.

ILIÉ IONESCU

"Diibuna c/1  strei“
Reluîndu-şi ciclurile de manifestări 

cultural-artistice şi educative, „Tribu
na Astrei“, inaugurează duminică, 5 
decembrie) o nouă etapă, în comuna 
Nocrich, cu toate satele aparţinătoare 
(Hosman, Fofeldea, Ghijasa de Jos, 
Ţichindeai). Astfel, la Nocrich, va a- 
vea loc duminică, la ora 14,30, sim
pozionul „Dezvoltarea comunei No- 
crich In ultimii 25 de ani şi perspec
tivele ei în actualul cincinal“, cu par
ticiparea unui grup de intelectuali lo
cali, după care va urma un spectacol

de brigăzi artistice de agitaţie. La 
Hosman, va avea loc simpozionul „E- 
voluţia imaginii ştiinţifice a lumii“, 
cu participarea unui grup de profe
sori de la Liceul „Octavian Goga“ din 
Sibiu, după care va fi prezentat un 
spectacol dat de formaţii artistice ale 
Şcolii populare de artă din Sibiu. La 
Fofeldea, simpozionul cu aceeaşi te
mă va fi susţinut de un grup de ca
dre didactice de la Liceul „Gheorghe 
Lazăr“ din Sibiu, urmat de un spec
tacol dat de formaţii ale Şcolii popu
lare de artă.

Organizarea unui cenaclu 
studenfesc complex

Pentru intensificarea mişcării cul
turale In rindul studenţilor din Si
biu, în curînd va lua fiinţă un cenaclu 
complex, in cadrul căruia vor cola
bora studenţi de la facultăţile sibiene, 
cadre didactice din învăţămîntul u- 
niversitar, cadre didactice din învă- 
ţămîntul general şi mediu, scriitori 
din judeţul Sibiu, elevi din ultimele 
clase de liceu.

Activitatea cenaclului va fi axată 
pe trei direcţii: 1 activitate ştiinţifică 
(discutarea unor lucrări ştiinţifice, 
cronici literare, recenzii, organizarea 
unor mese rotunde, simpozioane etc.), 
2 activitate literară (discutarea pro
ducţiilor originale beletristice), 3 ac-

&

. . . azi... azi...
3 DECEMBRIE CINEMA

•  1918 — A început greva celor 5 000 
de muncitori de la Regie din Bucu
reşti.

•  Se împlinesc 40 de ani de la cel 
de-al V-lea Congres al P.C.R.

•  La 3 decembrie 1950 au loc primele
alegeri de • deputaţi pentru consi
liile populare. ,

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vremea se menţine relativ căl
duroasă cu cerul schimbător. Local, 
va ploua slab. Vîntul va sufla potrivit, 
din sectorul nord-vestic. Temperatu
rile minime vor fi cuprinse intre mi
nus 2 şi plus 2 grade, iar cele ma- 
xim£ vor oscila între plus 3 şi 9 grade.

SIBIU: PACEA: După vulpe (orele 
9,00,- 11,30; 14,00; 16,30; 19,00; 21,00); 
ARTA; „Z“ (orele 9,30; 12,00; 15,30; 
13,00; 20,30); TINERETULUI: Aricii 
se nasc fără ţepi (orele 10,00; 12.00; 
14,30; 16,30; 18,30; 20,30); 7 NOIEM
BRIE: Mă iubeşte, nu mă iubeşte (ore
le 10,00; 14,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: O dumini
că în familie (orele 9,00; 11,15; 14,00 
16,30; 19,00; 21,15); TINERETULUI
începutul (orele 10,00; 16,30; 18,30 
20,30); UNIREA: Afurisitul de bunic 
(orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Asediul (o- 
rele 11,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Ursul şi păpuşa
(orele 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Sub semnul lui Monte Cristo (orele 
18,00 şi 20 00).

OCNA SIBIULUI:
(orele 17,00 şi 19,00).

Adio. Granada

BAZNA-BÄI:
şi 19,30).

Tutunul (orele 16,00

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Ultima şansă (orele 17,00 şi 19,00).

TEATRU
Teatrul de stat din Sibiu, secţia 

germană prezintă, la ora 19,30, spec
tacolul cu piesa Don Carlos.

TELEVIZIUNE
18,00 Căminul.
18,40 Album coral.
18,55 Arta plastică. Anuală de gra

fică. Galaţi 1971.
19,10 Tragerea Loto.
19.20 1 001 de seri.
19,30 Telejurnalul de seară.
20,15 Avanpremieră.
20.20 Film artistic: Drumul demni

tăţii.
21,50 Selecţiuni din noua versiune 

scenică a operetei .Plutaşul 
de pe Bistriţa“ de Filaret 
Barbu.

22.20 Contraste in lumea capitalu
lui.

22,35 Telejurnalul de noapte. Protagonista filmului Mă IUBEŞTE, NU M \ Il'BEŞTB

tivitate artistică (punerea In scenă a 
unor piese de teatru şi darea de re
prezentaţii în alte centre studenţeşti, 
In municipiile şi oraşele din judeţul 
Sibiu, în comune, la cluburile mun
citoreşti).

Şedinţa de constituire a cenaclului 
studenţesc, în care se va fixa progra
mul şi statutul de funcţionare, va a- 
vea loc în ziua de 3 decembrie 1971, 
în incinta facultăţilor sibiene.

G. N.

Concursul 
brigăzilor 
artistice 

de agitaţie
Duminică, 5 decembrie, va avea loc 

o nouă fază a etapei intercomunale a 
concursului judeţean al brigăzilor ar
tistice de agitaţie. în acest sens, au 
fost stabilite următoarele centre de 
concurs: Ludoş (participă Miercurea 
Sibiului, Apoldu de Jos, Păuca), Dum
brăveni (participă Brateiu, Laslea, 
Hoghiiag, Aţei, Biertan, Moşna, Blă- 
jel, Bazna), Sălişte (participă Jina, 
Poiana, Tilişca, Orlat, Cristian. Şura 
Mică, Slimnic, -Şelimbăr, Gisnădioara, 
Poplaca, Ocna Sibiului), Agnita (par
ticipă Brădeni, Iacobeni, Merghindeaî, 
Bruiu, Chirpăr, Bîrghiş), Nocrich 
(participă Alţîna, Marpod, Vurpăr şi 
Roşia). In toate centrele, concursul 
va începe la ora 15. Vor participa 
brigăzi artistice de agitaţie ale aşeză
mintelor de cultură, sindicatelor şi 
cooperaţiei meşteşugăreşti.

Grupul şcolar pentru 
industria alimentară Sibiu

str. Turismului nr. 15,
j ANGAJEAZĂ URGENT:

1 magaziner pentru gestiunea de la atelierele şcolii. ^

Uzina de piese auto Sibiu
angajează de urgenţă:

ECONOMIŞTI.
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I.C.S. Metalo-chimice Sibiu
anunţ

MARI REDUCERI DE PREŢURI 
I A  APARATE DE RADIO ŞI TELEVIZOARE

ÎN  MEDIE CU 22%  LA APARATE DE 
RADIO ŞI CU 18% LA TELEVIZOARE 

Aceste aparate se găsesc la toate unităţile de specialitate.
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Instruirea profesională a gesti- 
i onarilor a început în toată ţara! |
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Pentru a veni în ajutorul unităţilor Interesate, „VIAŢA ECONOMICA" 
publică, fn paginile „Suplimentului", lecţii in sprijinul instruirii pro
fesionale a gestionarilor.
Tematica acestor lecţii — în număr de 22 — este axată pe programa 
analitică stabilită de Ministerul Finanţelor.

Pentru a vă asigura numărul corespunzător de exemplare din 
publicaţia noastră — diiuzată pe bază de abonament — este 
necesar să înaintaţi comanda fermă, in timp util, pe adresa 
redacţiei: .Viaţa economică" Bucureşti, str. Nicolae Iorga nr. 36, 
sectorul I, cont 64.03.01.03 S.M.B. — S.D.B.S.

De reţinut că în contul abonamentelor pe anul 1972 la „Viaţa eco
nomică" şi „Supliment" abonaţii vor primi gratuit cartea întreprinderii 
şt cartea gestionarului. Preţul unui abonament este de 208 lei.

Vînd casă nou construită, liberă. 
Sibiu, str. Topitorilor nr. 17.

Vînd
Telefon

casetofon în perfectă 
1 39 91, orele 16—20.

stare.

mant maşină rectificat, acte proprie, 
täte casă. Adresaţi str. Ceferiştilor 39, 
scara B, etaj XI, apartament 6. Recom- 
pensă.

Vînd 60 t fin (munte) pentru oi 
a 1 leu/kg. Adresaţi comuna Jina 825, 
Iancu Ilic.

Caut pentru Bucureşti femeie îngri
jire copii. Informaţii Sibiu, str. An
ton Pann 21, Spătaru.

Pierdut mapă (str. Moscova) cu le
gitimaţie fabrică, chei cu mărci, dia-

Cu profundă durere, aducem la 
cunoştinţă, încetarea din viaţă a 
scumpului nostru soţ şi tată

GRIGORE SIMIONESCU.
Inmormîntarea va avea loc sîm

bătă, 4 decembrie 1971, ora 14, de 
la capela cimitirului.

Biblioteca sătească
(Urmare din pag. I)

pot completa golul existent aici în 
popularizarea cărţilor. In afară de 
cîteva recenzii, făcute mai mult „ca 
să fie“, biblioteca nu are alte ac
tivităţi.

Cine răspunde de biblioteca din sa
tul Ighişul Nou. cu greu ne-am dat 
seama. Din 1967 pînă în 1971, luna 
septembrie, bibliotecară a fost Elena 
Botsch. Din septembrie a fost numită 
bibliotecară Elisabeta Buşoiu. Cu 
toate că au trecut peste două lunivde 
atunci, încă nu i s-au predat nici 
cărţile, nici celălalt inventar.

Intrăm în bibliotecă. Două dulapuri 
în care stau înghesuite 3 000 de cărţi. 
Praf, mult praf s-a aşternut peste

coperţile cărţilor, unele poate de ani 
de zile nedeschise. Peste 50 de cărţi 
figurau ca împrumutate în lunile 
martie, aprilie, mai. Dacă au revenit 
în bibliotecă sau nu, fosta bibliote
cară nu ne-a putut spune. Numărul 
cititorilor este de numai o sută, din 
2 173 locuitori.

„Cînd aţi aprovizionat biblioteca ul
tima oară?“ „In anul 1967“. Un răs
puns care ne scuteşte de orice co
mentariu. De altfel, anul acesta, în 
cadrul bibliotecii nu s-a desfăşurat 
nici o acţiune, şi nu s-a citit nici 
măcar o carte din domeniul agrar.

*
Bibliotecile vizitate ne-au arătat că 

acolo unde se desfăşoară ® perma

nentă activitate de popularizare şi 
difuzare a cărţii rezultatele nu pot 
fi decît pozitive. Numărul mic de 
cititori, existent la unele biblioteci, 
explică, pe lingă formele defectuoase 
de stimulare a cititorilor, şi o insu
ficientă muncă de cunoaştere a pre
ferinţelor cititorilor. Totodată — şi în 
general peste tot — mărirea număru
lui de cititori ai cărţilor tehnice şi 
îmbunătăţirea continuă a frecvenţei 
acestora trebuie să stea permanent in 
atenţia bibliotecarilor. Numai în felul 
acesta biblioteca va putea ocupa lo
cul ce i-a fost destinat în viaţa spiri
tuală a satelor şi comunelor noastre.
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Punte peste ani in muni
cipiul de pe Tirnava Mare

Legătura durabilă cu cetăţenii, cu
noaşterea profundă a problemelor ma
jore pe care le ridică vasta operă de 
construire a socialismului au un rol 
important în activitatea cotidiană a 
organelor locale ale puterii de stat, 
influenţînd stilul lor de muncă, obli- 
gîndu-le să pună la baza finalizării 
hotărîrilor şi deciziilor satisfacerea 
cerinţelor oamenilor muncii, înfăptui
rea Iniţiativelor obşteşti, promovarea 
a tot ce înseamnă progres şi dorinţa 
de autodepăşire.

In acest context se Înscrie şi mă
sura luată recent de Comitetul exe
cutiv al Consiliului popular munici
pal Mediaş de a pune în dezbaterea 
deputaţilor schiţele de sistematizare 
reactualizate, ca şi realizarea unei 
expoziţii privind sistematizarea muni
cipiului, ce va fi prezentată publicu
lui în luna decembrie a. c. Acestea 
urmăresc să asigure Mediaşului, pen
tru o perioadă de cel puţin 15 ani, 
o dezvoltare armonioasă, strîns le
gată de profilul social-economic, de 
funcţiile sale de puternic centru ur
ban, cerute de stadiul actual al orga
nizării noastre socialiste.

Răspunzînd acestei cerinţe majore, 
fiecare propunere, idee, poate con
stitui un bun preţios, poate căpăta 
contururi precise, devenind realitate. 
Iată deci şi motivul pentru care 
ne-am propus să sintetizăm cîteva din 
trăsăturile ce vor sta la baza dez
voltării bătrînului şi mereu tînărului 
burg de pe Tîrnave, să înfăţişăm cî
teva'' din preocupările edililor săi.

Mediaşul industrial va cunoaşte şi 
în acest cincinal o puternică dezvol
tare economică şi social-culturală. 
Totodată el va deveni un tot mai cău-

m

tat centru turistic datorită pe de o 
parte frumuseţilor naturale ce-1 în
conjoară, iar pe de altă parte vesti
giilor sale culturale.

Subliniind această dezvoltare obiec
tivă, calculele demonstrează că în 
anul 1985 populaţia va ajunge la 
80 000 locuitori, municipiul Mediaş că- 
pătind alura unui oraş modern, bine 
structurat şi organizat, fapt ce va 
asigura cetăţenilor săi condiţii exce

lente de muncă şi viaţă, un grad 
înalt de civilizaţie, înscriindu-se per
fect în preocupările generale ale siste
matizării şi organizării socialiste a 
localităţilor judeţului Sibiu.

Dezvoltarea sa fiind etapizată pe 
perioada actualului cincinal — ca 
primă etapă — şi apoi pe perioada de 
perspectivă, respectiv pînă în anul 
1985, se cuvine să precizăm că pînă 
în 1975 se vor construi 2 290 aparta
mente în cartierul Gura Cîmpului, 
precum şi în străzile Baznei, După 
Zid, Gloria şi 500 locuinţe individuale 
în zonele Avram Iancu, Moşnei, Vi- 
trometan, urmînd ca în etapa a Il-a, 
deci după 1975, să se extindă con
strucţia de locuinţe în zona Wewern, 
într-o combinaţie arhitecturală de 
vile şi blocuri. De asemenea se va 
încheia în această perioadă legătura 
ansamblului de blocuri din acest car
tier cu cele realizate în oraşul vechi,
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de locuinţe în apropierea platformei 
ceea ce ve; permite crearea unei zone 
industriale, fără a afecta în general 
fondul de locuinţe actual.

Concomitent se va acorda o grijă 
deosebită dezvoltării reţelei de învă- 
ţămînt. Se va construi în anul viitor 
o grădiniţă cu 240 locuri, iar pe par
cursul actualului cincinal numărul 
locurilor în creşe va creşte simţitor, 
tn anul 1972 se va construi un nou 
liceu în cartierul Gura Cîmpului, fapt 
care va contribui la acoperirea în 
condiţiuni mult mai bune nu numai 
a necesităţilor Mediaşului, dar şi a 
localităţilor rurale înconjurătoare. In 
acelaşi timp, şcolile profesionale şi 
de specialitate se vor dezvolta prin 
dotări complexe, respectiv cămine, 
cantine, ateliere, baze sportive, raza 
lor de deservire devenind mult mai 
largă.

In paralel se va dezvolta reţeaua 
comercială, prin amplasarea cu pre
cădere în Gura Cîmpului a noi uni
tăţi de deservire. De asemenea, prin 
amplificarea noului centru al oraşu
lui în apropierea hotelului „Central“ şi 
a gării cu noi unităţi comerciale, prin 
construirea în anul viitor a unei noi 
autogări (lingă actuala gară C.F.R.), 
iar în zona de vest a oraşului (în de
cursul primei etape) a unei baze pen
tru transportul în comun, a unei sta
ţii de autoservice şi prin darea în 
funcţiune în vara anului viitor a mo
dernei policlinici, municipiul de pe 
Tîrnava va deveni intr-adevăr un fru
mos şi modern oraş industrial.

Nu sínt scăpate din schiţele de sis
tematizare nici măsurile de punere 
în valoare a arhitecturii bogate exis
tente în centrul istoric al oraşului. 
Un prim aspect, deosebit de impor
tant, este acela că aici va fi studiată 
eliberarea vederii spre castel, dega- 
jîndu-se totodată zidul cetăţii de con
strucţiile şi plantaţiile ce-1 maschează. 
Frumuseţilor naturale din împreju
rimi li se vor adăuga în curînd un 
atrăgător punct de agrement denumit 
„La eleşteu", iar pentru viitor există 
reale posibilităţi de realizare a unui 
parc sportiv-cultural în cotul rectifi
cat al Tîrnavei, ca şi legarea prin- 
tr-un drum de acces a şoselei Bazna 
cu actualul loc de agrement Greweln.

Preocuparea şi spiritul de iniţiativă 
de care au dat dovadă comitetul exe
cutiv al consiliului popular, deputaţii, 
dublate de conştiinţa cetăţenească ri
dicată, de dragostea locuitorilor Me
diaşului faţă de oraşul lor, reflectată 
într-o muncă asiduă, sínt tot atîtea 
garanţii că prevederile edililor se vor 
transforma în rea-lităţi.

V. BOŢOC

Elevi ai clasei spedale de chimie, anul IIB, In timpul unor experienţe în laboratorul de mecanică
ţl căldură al Liceului „Gheorghe Lázár" din Sibiu

Foto: FRED NUSS

Vernisaj în alb
la Păltiniş

Cu cîteva zile în urmă l-am intîl- 
nit pe cunoscuta pîrtie de slalom de 
la Păltiniş pe inginerul Nicolae Cosma, 
directorul tehnic al Oficiului judeţean 
de turism Sibiu. împreună cu ingi
nerul Adrian Niculescu de la Trustul 
de construcţii-montaj din Braşov dis
cutau unele chestiuni de amănunt, 
care urmau să fie soluţionate odată 
cu punerea în funcţiune a celor două 
instalaţii mecanice care vor urca 
schiorii din Valea Dănesii pînă în 
vîrful Onceşti. Asist, cum s-ar spune, 
■la o avanpremieră a teleschiului şi 
telescaunului care au ca punct de 
joncţiune o nouă şi frumoasă „casă“ 
a maşinilor, la parterul căreia se fac 
febrile finisări pentru deschiderea 
unui bar de popas.

— După cîte ştiu, aceasta este 
prima instalaţie mecanică din în
tregul lanţ muntos care străbate 
judeţul nostru pusă la dispoziţia

Mediaş. In căutarea noii frumu seţi a oraşului. . .
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FORŢA INESTIMABILĂ
(Urmare din pag. 1)

din comună la construirea grajdului 
nou, la executarea lucrărilor alimen
tării cu apă. A sprijinit cooperativa 
agricolă în privinţa procurării unor 
materiale — 18 000 cărămizi, 8 mc 
cherestea, 4,5 tone de var ş. a. — 
fără de care realizarea obiectivelor 
agrozootehnice planificate ar fi fost 
pusă în pericol.

în primăvară, consiliul popular 
comunal, prin lucrătorii săi, a discu
tat cu 54 de familii de muncitori, 
pentru atragerea lor la lucrări în 
cooperativa agricolă. Şi s-a reuşit 
ca 48 de asemenea familii să fie an
grenate acum în activitatea de pro
ducţie a unităţii. Oricare ar fi pro
blematica de dezbatere în şedinţele 
comitetului executiv al consiliului 
popular comunal, totdeauna se abor
dează şi cerinţele de producţie ale 
cooperativei agricole. De altfel, pre
şedintele acesteia, Ion Mija, este 
membru al comitetului executiv, de
putat comunal şi, prin aceasta, parti
cipant activ la acţiunile consiliului 
popular comunal.

Conlucrarea activă dintre consiliul 
popular comunal şi consiliul de con
ducere este specifică şi altor locali
tăţi. La Avrig, Loamneş, Miercurea 
Sibiului, Ludoş, Bruiu, Şura Mare, 
ş.a. există o preocupare per
manentă din partea organelor puterii 
locale de stat de a sprijini activitatea 
cooperativelor agricole, iar conducerea 
acestor unităţi colaborează strîns cu 
consiliile populare comunale. Este 
astfel satisfăcută o primă şi impor
tantă cerinţă a activităţii organisme
lor de conducere din mediul rural.

Dar oare în toate comunele se 
întîlneşte aceeaşi atmosferă de fruc
tuoasă colaborare?

„Primarul nostru nu prea vine la 
cooperativa agricolă — ne relatează 
Nicolae Hanea, preşedintele C.A.P. 
Slimnic. In acest an a fost la o sin
gură şedinţă de consiliu şi anume 
acum, în toamnă, cînd am analizat 
stadiul acţiunii de cumpărare a ani
malelor. Cred că a participat la şe
dinţă întrucît a primit sarcină ex
presă în privinţa sprijinirii acţiunii 
amintite".

Şi tovarăşul Nicolae Hanea ne re
latează că primarul are „alte pro
bleme", nu dispune de timp pentru 
a participa la şedinţele zilnice de 
planificare a muncii. Cu alte cuvinte, 
colaborarea dintre consiliul popular 
comunal şi consiliul de conducere la 
Slimnic este . . .  aproape inexistentă. 
In acest climat de colaborare acci
dentală, întîmplătoare, nu este de 
mirare că apar fenomene dăunătoare, 
cum sínt şi cele petrecute la ferma 
zootehnică a unităţii, unde şeful de 
fermă a confundat averea obştească 
cu proprietatea sa personală, fapt 
asupra căruia vom reveni. Ca să nu 
mai vorbim de necesitatea conlucrării 
acestor organisme pentru profilarea 
cooperativelor agricole, pentru reali
zarea sarcinilor anuale de producţie.

Considerăm că primarul de la Slim
nic. poate $i trebuie să fie mai 
aproape de cerinţele producţiei, iar 
consiliul popular comunal să exer
cite o influenţă pozitivă asupra dez

voltării cooperativelor agricole din 
Slimnic şi Ruşi. Din relatările tova
răşului Nicolae Hanea, membru al 
comitetului executiv al consiliului 
popular comunal, am ■ reţinut şi fap
tul că în şedinţele de lucru ale aces
tui organism nu sínt abordate pro
bleme specifice producţiei, nu s-au 
discutat niciodată căile de întărire a 
unităţilor cooperatiste.

Considerăm că împămîntenirea unei 
colaborări active, fructuoase între 
consiliile populare comunale şi con
siliile de conducere din cooperati
vele agricole este o condiţie hotărî- 
toare a asigurării progresului social 
în localităţile rurale. Atingerii aces
tui deziderat major trebuie să-i fie 
subordonate toate acţiunile la nivelul 
comunelor, întrucît practica vieţii so
ciale a dovedit că acolo unde există 
o asemenea colaborare se pun baze 
temeinice valorificării superioare a 
frumoaselor tradiţii de? hărnicie şi 
pricepere a locuitorilor, pentru pros
peritatea localităţilor rurale, pentru ri
dicarea vieţii materiale şi spirituale 
din comune la un nivel superior.

Curier ju rid ic
ION ENGBER — Sibiu, str. Traian 

Demetrescu, nr. 76. Angajaţii perma
nenţi, cu domiciliul în comunele a- 
propiate, au dreptul să-şi scoată un 
abonament de transport pe cont pro
priu, dacă nu au domiciliul în oraş, 
respectiv dacă fac navetă zilnică. 
Dacă aveţi viză de domiciliu în oraş 
pe un an de zile, vi se poate elibera 
abonament pentru 4 călătorii pe lună 
la familie. Dovada cerută vi se va eli
bera de la serviciul administrativ al 
fabricii.

SOFIA FLOREA — Aţei. Pensia de 
urmaş după soţ, plătită de Asigurările 
sociale de stat, este compatibilă la 
cumul cu pensia din C.A.P., care vi 
se poate acorda dacă aveţi prestaţi 
cel puţin 5 ani cu zilele-muncă pla
nificate. Dacă nu îndepliniţi această 
condiţie, nu puteţi primi o pensie din
C.A.P.

ION MOLDOVAN — Sibiu, str. Lu- 
peni, 102. Condiţia ca să puteţi primi 
o pensie proporţională cu cei 12 ani mun
ciţi este prevăzută dft art. 35 din H.C.M. 
252/1967 ootrivit cawtia cel puţin 10 
ani trebuie dovediţi cu acte legale de 
vechime (în care poate intra şi sta
giul militar). In situaţia arătată da 
dv., cei 4 ani dovediţi cu declaraţii 
de martori prin reconstituire, nu pot 
fi luaţi în calcul decit după dovedirea 
minimului de 10 ani cu acte. Altfel,

puteţi solicita un ajutor social pe baza 
dovezilor valabile de 5 ani vechime 
in muncă.

VASILE CRISTIAN — Alămor. In
baza prevederilor art. 18 din Instruc
ţiunile nr. 52000/1968 ale Ministerului 
Invăţămîntului, aprobate cu ordinul 
nr. 330/4 VII 1988, aveţi dreptul la 
compensarea concediului de odihnă 
pentru lunile septembrie—decembrie
1970 prestate în continuare pînă la 
data pensionării, respectiv 31 XII 1970. 
Aveţi dreptul la cîte 5 zile pentru 
fiecare lună. în situaţia dv. este per
mis cumulul pensiei cu compensaţia 
plătită pentru âcest concediu.

M III AI APOSTOL — uzina „Carbo
sin“ Copşa Mică. Cîştigurile ce se iau 
în calculul veniturilor pentru ultimele 
12 luni, în vederea stabilirii indem
nizaţiei de concediu, sínt acelea pre
văzute de art. 17 din Legea 26/1967 şi 
art. 21 din Precizările 2038/1968 date 
de Ministerul Muncii, respectiv „sa
lariul mediu“ prin care se înţeleg 
toate sporurile legale şi premiile de 
producţie (sau cele din fondtil de 1 
la sută), exclusiv premiile excepţio
nale şi gratificaţiile. In aceste cîşti- 
guri intră şi sporul de vechime la sa
lariu pentru continuitatea în aceeaşi 
unitate.

GEORGE DAN
consilier juridic

sportivilor. V-aş ruga, tovarăşe di
rector, să-mi spuneţi ce semnifi
caţie are pentru O.J.T. Sibiu da
rea acestui obiectiv în funcţiune?

— Un început bun constituie întot
deauna premisa unor viitoare reali
zări. Un început semnifică capacita
tea de a realiza, de a nu tea face un 
anumit lucru. La obiectivul acesta 
şi-au adus o valoroasă contribuţie o 
serie de colective de muncă sibiene: 
uzinele „Independenţa“, „Balanţa“, 
Uzina mecanică — cărora le aduc şi 
pe această cale calde mulţumiri. Pri
mul teleschi şi primul telescaun din 
munţii noştri ne vor ajuta fără în
doială la viitoarele întreprinderi de 
acest fel. Creînd un precedent, vom 
putea rezolva mai bine şi mai opera
tiv constru{ţiile viitoare de acest gen.

— La ce vă referiţi concret? 
Aveţi în vedere un anumit obiec
tiv de perspectivă?

— Nu de perspectivă îndepărtată. 
Am în vedere lucrările de mare am
ploare care se vor termina parţial 
peste un an da Bîlea Lac — acest 
important centru al sporturilor de 
iarnă, capabil să rivalizeze cu cele 
mai cunoscute staţiuni alpine ale 
Europei. Acolo vor funcţiona, de ase
menea, astfel de mijloace de trans
port pentru schiori. Dar despre asta 
vă voi vorbi, poate, cu altă ocazie. —

— Atunci să revenim la Păltiniş 
unde viitoarea dezvoltare a Sibiu
lui impune o lărgire credem, a po
sibilităţilor de agrement.

— Să vorbim mai întîi despre posi
bilităţile de agrement pentru iarnă. 
Acest prim obiectiv la al cărui verni
saj participaţi este o primă etapă in
clusă într-un plan mai amplu. Cînd 
s-a prospectat staţiunea Păltiniş 
ne-am pus problema posibilităţilor pe 
care le pot oferi aceste locuri pentru 
practicarea sporturilor de iarnă. Adi
că, trebuia să definim cîţi oameni pot 
încăpea la un moment dat pe toate 
pîrtiile şi pe celelalte terenuri de 
sport de aici. Ei bine, am detectat 
existenţa a 9 pîrtii de schi. care cu 
eforturi materiale minime pot fi puse 
la dispoziţia schiorilor. Aceste piste 
de coborîre, slalom special şi uriaş, 
sărituri şi fond însumează peste 12 
km lungime. Ele pot găzdui, împreună 
cu patinoarul şi alte terenuri de spor
turi şi agrement, circa 2 000 de tu
rişti simultan. Această cifră indică 
în perspectivă şi dezvoltarea capaci
tăţii de cazare a staţiunii. Faţă de 
cele 800 de locuri actuale creşterea 
este substanţială. O lucrare imediată,

. la care vom conlucra cu alte, unităţi 
. de specialitate, o constituie pîrtia cu

trambulină pentru sărituri. Este po
sibil ca în iarna viitoare să „conec
tăm“ şi acest obiectiv la complexul 
de lucrări despre care vă vorbeam.

— Ce calităţi prezintă această 
pîrtie cu trambulină?

— Ca mai toate pîrtiile staţiunii, 
mă refer nu numai la aceasta de* pe 
Onceşti ci şi la celelalte, pe care le 
vom face in viitor, ea se înscrie, con
form normelor internaţionale de prac
ticare a schiului, în rîndul pistelor 
medii. Trambulina ce se va construi 
va oferi de asemenea posibilităţi me
dii de sărituri cu schiul, de 50—60 m 
lungime.

— Ştiţi şi cu ce vor fi înzestrate 
aceste pîrtii?

— Parţial da. Pîrtia de pe Onceşti 
va fi înzestrată foarte recent cu un 
sistem de iluminat modern. Cu toate 
că becurile montate pe stîlpi dispuşi 
laterali vor lumina ca ziua, întreaga 
zonă, schiorul care coboară nu va fi 
jenat din cauza acestora. Orientarea 
lor într-un anumit unghi faţă de în
clinarea pantei face posibilă coborî- 
rea pe timp de seară la fel de bine 
ca şi ziua. La baza ideii iluminatului 
a stat considerentul creării posibili
tăţilor de a se putea practica schiul 
în condiţii optime şi pentru cei care 
ies din schimbul de dimineaţă şi vor 
să facă cîteva ore de sport Dar cele 
mai numeroase dotări vor fi făcute 
la viitoarea pîrtie care va coborî din 
Bătrîna. Ea va număra şi cei mai 
mulţi metri şi va fi pusă la dispoziţia 
coboritorilor.

Noua şosea va face posibilă depla
sarea de la Sibiu aici în circa 50—60 
minute. Rezervînd încă o oră pentru 
masă şi echiparea schiorului se face 
ora 16—17 cînd, iarna, este seară. 
Deci. , .

— Dar în sezonul cald ce se pre
vede?

— Aici, pe lîngă că va fi în con
tinuare staţiune de odihnă, va fi şi 
punct de plecare cu maşina spre 
Şanta şi Gîtul Berbecului, iar de 
acolo în două direcţii: spre ValeaLo- 
trioarei şi Lotru, unde se construiesc 
baze turistice şi de agrement de mare 
anvergură, sau spre Valea Frumoasei, 
prin Cheile Sebeşului, în cealaltă di
recţie. Pentru drumeţii potecilor, di
recţiile sínt şi mai atractive: vîrful 
Cindrel, cu Iezărele Mare şi Mic; prin 
Cheile Cibinului spre Fîntînele, Crinţ, 
Bistra Paltin, sau spre Dobrun cu 
punct terminus Obirşia Lotrului, 
Oaşa şi mai departe în Paring.

Interviu consemnat de 
AL. CONSTANTINESCU
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mai multe maşini sau luaţi taxi pînă 
la scară“. Există, de asemenea, aba
teri ale unor taxatoare, care primesc 
înapoi bilete de la călători, pentru 
a le revinde, sau îngăduie cunoscuţi
lor să călătorească fără bilet.

S-a mai observat încă o practică, 
destul de dăunătoare transportului, 
în vreme ce călătorii voiau să mear
gă la Dumbrava (traseul 23) în ziua 
de 17 noiembrie, Ia ora 18,50, auto
buzul 145 îşi termina traseul la ci
mitir. Şoferul motiva că „din cauza 
frigului“ şi că „aşa e ordinul împă
răţiei“.

Unii şoferi conduc neatenţi sau 
iau virajele în viteză, făcîndu-i pe că
lători să cadă unii peste alţii (maşina 
nr. 115, traseul 23, în ziua de 18 no
iembrie, ora 18,40). Un alt conducător 
auto, de pe traseul nr. 3, care cir
cula cu autobuzul nr. 156, în ziua de 
20 noiembrie, (orele 7—8,30), a avut 
o comportare necorespunzătoare. 
Fiind întrebat de numărul maşinii, 
s-a dat jos cu o şurubelniţă să dea 
numărul cu to tu l. . .

Cit priveşte starea tehnică a par
cului auto, s-au găsit nenumărate de
ficienţe: maşini plecate fără să aibă 
revizia corespunzătoare, cu defec
ţiuni, murdare, echipate cu altfel de 
cauciucuri decît cele indicate. De 
aici se înţelege că decurg şi o parte 
din a-tît de multele abateri de la 
orar — retrageri pentru remedierea 
defecţiunilor neobservate înainte de 
a pleca în cursă.

Ceea ce ar trebui să stea în aten
ţia conducerii I.T.S. este şi necesita
tea asigurării de refugii In caz de 
ploaie, vintt te capete de linii. Şi tot 
Ia capetele traseelor este necesară 
o înscriere exactă a unor date. în 
fişe figurează ca timp de funcţionare 
şi minutele (5—10) pe care autobu

zele le petrec cu motoarele oprite 
la capete de linii. De aici rezultă o 
neconcordanţa şi..,. înregistrarea u- 
nor ireale economii de benzină.

Desigur că „lista“ neajunsurilor 
poate fi amplificată la nesfirşit. Dar, 
întrebarea care se pune e: cine în
treţine astfel de neajunsuri? Aşa 
după cum sublinia şi cu alte ocazii 
(de altfel nu scriem pentru intîia 
oară despre modul nesatisfăcător în 
care întreprinderea de transporturi 
din Sibiu se achită de obligaţiile ce-i 
revin) aceste tare sínt menţinute nu

în luna octombrie a.c., întreprinderea 
a pierdut aproape 200 mii lei dato
rită eficacităţii scăzute cu care au 
lucrat autobuzele de pe traseele 4, 
5, 6, 7, 8, 15, 17, 19, 21, 22, 23, 25, 
26. Cauzele acestor pierderi se re
zumă, însă, te preocupările insufi
ciente pe care le au factorii de răs
pundere ai întreprinderii, pentru asi
gurarea unor condiţii optime de 
desfăşurare a activităţii. Este sufi
cient să ne aruncăm ochii asupra si
tuaţiei reparaţiilor capitale şi reme
dierilor care se fac la autobuze pen

mai de ia începutul anului pînă a- 
cum s-au angajat 62 şoferi, în timp 
ce 53 au plecat —- fie prin demisie, 
fie prin desfacerea contractului de 
muncă; s-au angajat 75 de taxatoare 
în acelaşi timp în care 47 au plecat. 
Iar la secţia ateliere au fost repar
tizaţi 53 muncitori calificaţi (meca
nici, electricieni, tinichigii etc.) pe 
perioada in care 43 au părăsit în
treprinderea.

Aşadar, asta-i „apa în care se scal
dă“ I.T.S.-ul. Orice argument este de 
prisos, indiferent din partea cui vi
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TRANSPORTUL ÍN COMUN
mai de cei care conduc întreprinde
rea. Cum altfel ar putea fi interpre
tate fisurile organizatorice ce conti
nuă să dăinuie în activitatea între
prinderii? Amintim cîteva din ele, 
descoperite de brigada de control 
care a efectuat ancheta mai sus 
menţionată: de pildă, an-alizîndu-se 
planul valoric repartizat salariaţilor 
productivi ai întreprinderii, se con
stată că acesta nu oglindeşte reali
tatea, multe trasee răminînd neren
tabile deşi planul pe ansamblul uni
tăţii este realizat. Pornindu-se de la 
o asemenea idee, salariaţii I.Ţ.S. ca
re îşi desfăşoară activitatea pe aceste 
trasee nu sínt interesaţi în buna de
servire a populaţiei, se retrag înain
tea terminării programului etc.

Analizînd nerentabilitatea unor 
linii de autobuze, reiese că numai

tru a ne convinge de acest lucru. 
Bunăoară, cuantumul pierderilor în
registrate de la începutul anului ar 
fi fost cu aproape 60 mii lei mai mic 
dacă autobuzele ar fi circulat cele 
72 de zile cit au staţionat pentru re
medieri. Apoi, felul cum sínt între
ţinute maşinile lasă mult de dorit. In 
generai nu se utilizează ambreiajul la 
schimbarea vitezelor, s*e circulă cu 
eie fără nici un menajament. Dar 
cine să facă toate astea? Se răspun
de foarte simplu: mecanicii de între
ţinere, şoferii, cei de care depinde 
buna funcţionare a maşinii!

într-adevăr, aşa este, dar tot aşa 
de adevărat este şl faptul că aici, te 
I.T.S:, asemenea oameni sínt prea 
putini. Din analiza intrărilor şi ple
cărilor personalului se constată că 
există o fluctuaţie foarte ffiaie, Nu

ne. Se detaşează cu pregnanţă con
cluzia că conducerea întreprinderii 
n-a făcut aproape nimic pentru sta
tornicirea cadrelor, pentru menţine
rea lor. Ne întrebăm, însă, pînă cînd 
vor dăinui aceste „ape tulburi“? Oa
re, Intr-adevăr, nu se încumetă ni
meni să le . . .  limpezească? Din an
cheta întreprinsă reiese că nu s-au 
luat măsurile ce se impun pentru 
urmărirea şi respectarea prevederilor 
legale privind buna deservire a . 
populaţiei municipiului Sibiu cu mij
loace de transport în comun şi alte 
servicii, provocînd, astfel, prin de- 
serviciile aduse, pagube materiale 
unor întreprinderi şi instituţii ale 
municipiului şi chiar I.T.S.-ului.

Din păcate, spaţiul limitat ne de
termină să ne oprim aici. Dar nu 
înainte de a atrage atenţia conducerii

Călăuziţi de aprecierea secreta
rului general al Partidului Comu
nist Român, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, care consideră pionieria 
drept prima şcoală socială a tine
retului, un obiectiv important al 
activităţii Consiliului judeţean al 
organizaţiei pionierilor a fost şi 

I rămlne asigurarea caracterului de 
masă al acesteia, prin cuprinderea 
majorităţii copiilor în organizaţie. 
Aceasta a condiţionat şi impulsio
nat realizările noastre din ultima 
vreme, creşterea prestigiului şi in
fluenţei organizaţiei în rîndul co
piilor, a preţuirii şi atenţiei de 
care ne bucurăm din partea orga
nelor de partid şi de stat, a opi
niei publice.

Conştienţi de măreţele sarcini ce 
stau în faţa poporului nostru con
dus de partid, dornici de a-şi a- 

i duce contribuţia alături de părinţii 
şi fraţii lor mai mari la măreţul 

I efort creator al oamenilor muncii 
din paitria noastră, pionierii şi şco
larii din judeţul Sibiu s-au angajat 
plenar să traducă In viaţă hotărî- 
rile Plenarei C.C. al P.C.R. din 

I 3—5 noiembrie a.c., precum şi in
dicaţiile secretarului general la 
cea de-a doua Conferinţă Naţiona
lă a Organizaţiei Pionierilor.

Pregătirea şi primirea şcolarilor 
în organizaţie vor fi urmărite şi 

, realizate gradat, printr-un sistem 
complex şi adecvat de mijloace şi 
influenţe, asigurind familiarizarea 

, copiilor cu cerinţele vieţii de or
ganizaţie, înţelegerea şi aplicarea 
prevederilor statutului, a semnifi
caţiilor devizei şi legămîntului, 
pioniereşti.

Pentru aceasta, consiliile pionie
reşti vor asigura pregătirea siste
matică şi diferenţiată a co- 
mandanţiior-instruotori, a co
mandamentelor pioniereşti pen
tru familiarizarea şcolarilor Încă 
din clasa I cu viaţa de organiza
ţie, cu prevederile noului statut al 
unităţilor şi detaşamentelor de 
pionieri din R. S. România, care 
precizează că: „In organizaţia pio-

I.T.S. că lipsa de fermitate în apli
carea măsurilor stabilite de brigada 
decon tro l care a efectuat ancheta, 
nu va face altceva decît să perpe
tueze la nesfirşit nemulţumirile ce
tăţenilor. Actele de indisciplină, aba
terile de la regulament vor putea fi 
eradicate numai prin intervenţia 
promptă a tuturor organelor în drept, 
cărora le supunem spre analiză şi o 
situaţie cum este cea creată prin în
chiderea cu lanţuri a căilor de acces 
spre staţia „Veneţia“. Faptul amintit 
face ca sute şi sute de călători să 
ocolească pe distanţe apreciabile 
pentru a ajunge în staţia respectivă, 
motiv care a dus la tot atîtea ne
mulţumiri şi la numeroase sesizări 
făcute către redacţie. Numeroasele 
propuneri de îmbunătăţire a traseu
lui de circulaţie a autobuzelor făcu
te de călători, de membrii comisiei 
de anchetă, de oamenii muncii tre
buie să-şi găsească aplicabilitatea 
practică imediată. Totodată, condu
cerea I.T.S. este chemată să solicite 
mai mult sprijinul Consiliului popu
lar al municipiului Sibiu — care 
coordonează direct activitatea aces
tei întreprinderi — pentru ca revi
rimentul mult aşteptat să se facă 
simţit cît mai repede posibil. In a- 
celaşi timp, nu trebuie uitat că orga
nizaţiilor de partid şi U.T.C. şi co
mitetului sindicatului, din cadrul în
treprinderii le revin sarcini sporite 
în sensul de a-şi intensifica activita
tea pentru creşterea calitativă a 
muncii de educaţie, de influenţare a 
tuturor lucrătorilor din acest sector.

Cum e şi firesc, semnalările de mai 
sus aşteaptă răspuns. Subliniem însă, 
că ar fi bine să se renunţe la ve
chea metodă a văicărerilor, explica
ţiilor, justificărilor, promisiunilor! 
Este timpul înregistrării saltului ca
litativ în acest sector, salt atit de 
mult aşteptat de sibieni.

Pionieria, 
prima şcoală 

socială a 
tineretului

nierilor slnt primiţi şcolari din 
clasele a Il-a—a VIII-a în vîrstă 
de 7—14 ani, care sínt sîrguincioşi 
la învăţătură, respectă disciplina 
şcolară, au o comportare corectă 
in şcoală, familie, societate, şi îşi 
exprimă dorinţa de a deveni pio
nier“.

Acum, mai mult ca aricind, se 
impune organizarea unor activităţi 
speciale pentru şcolari: întilniri 
cu pionierii mai mari, în „camerele 
pionierilor“, pentru a li se explica 
prevederile noului statut al unită
ţilor şi detaşamentelor de pionieri, 
serbări şcolare, excursii, drumeţii, 
şezători distractive, demonstraţii, 
sărbători festive etc.

Consiliile pioniereşti şi comanda
mentele pioniereşti vor trebui să 
găsească şi să utilizeze forme noi 
originale, de pregătire şi primire 
a şcolarilor în organizaţie, creînd 
de fiecare dată un cadru şi o at
mosferă solemnă, emoţionantă 
transformînd momentul primirii 
cravatei lntr-o adevărată sărbă
toare.

Adunările de primire pot fi or
ganizate cu prilejui unor zile fes
tive la locuri şi monumente istori
ce şi la ele să fie invitaţi părinţii, 
prietenii copiilor din rîndul pio
nierilor şi uteciştilor. Cu ocazia 
acestor adunări vor fi subliniate 
ideile principale din îndatoririle 
pionierului: să-şi iubească patria 
şi să fie gata oricînd să-şi aducă 
întreaga contribuţie la apărarea ei; 
să cinstească trecutul glorios, tra
diţiile de luptă ale poporului nos
tru, ale clasei muncitoare, pentru 
libertate socială şi independenţă 
naţională; să fie devotat Partidului 
Comunist Român şi să lupte pen
tru cauza acestuia, pentru înflori
rea României socialiste; să înveţe 
şi să respecte munca, participînd 
activ la acţiunile de muncă patrio
tică, manifestî-nd mereu iniţiativă 
şi răspundere faţă de îndeplinirea 
sarcinilor obşteşti; să apere şi să 
păstreze cu cinste avutul obştesc; 
să cinstească pe cei care făuresc 
bunurile materiale şi spirituale ale 
ţării.

Se va sublima încrederea parti
dului în tînăra generaţie, răspun
derea care revine activului pionie
resc în buna organizare a activi
tăţilor.

O problemă importantă, 'care tre
buie să stea în atenţia consiliilor 
pioniereşti în perioada actuală es
te dezbaterea şi aplicarea modifi
cărilor aduse statutului unităţilor 
şi detaşamentelor de pionieri din 
R. S. România şi a Regulamentului 
consiliilor pioniereşti, dezbateri ce 
vor avea loc la nivelul consiliilor 
pioniereşti, al comandamentelor 
unităţilor, al detaşamentelor şi u- 
nităţilor de pionieri. Cu această o- 
cazie se va insista asupra princi
palelor modificări privind primirea 
şcolarilor din clasa a II-a, în vîrs
tă de 7 ani în organizaţie, consti
tuirea grupelor la nivelul fiecărui 
detaşament, aplicarea panglicii tri
color pe actuala cravată de pionier, 

Consider că în etapa actuală de 
dezvoltare a societăţii noastre, cînd 
avem la indemînă istoricul pro
gram elaborat de Plenara C.C. al 
P.C.R. din 3—5 noiembrie a.c., ac
tivitatea cu pionierii, educaţia ti
nerei generaţii, trebuie să se axeze 
îndeosebi pe dezvoltarea sentimen
tului fierbinte de dragoste faţă de 
patrie şi partid, faţă de orîndmrea 
noastră socialistă.

Prof. IO AN POPA 
preşedintele Consiliului judeţean 

al organizaţiei pionierilor
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COMUNICATUL
consfătuirii miniştrilor afacerilor

)

externe ai statelor participante 
la Tratatul de la Varşovia

In zilele de 30 noiembrie şi 1 de
cembrie 1971 a avut loc la Varşovia 
o consfătuire a miniştrilor afacerilor 
externe ai statelor participante la 
Tratatul de la Varşovia — Republica 
Populară Bulgaria, Republica Socia
listă Cehoslovacă, Republica Demo
crată Germană, Republica Populară 
Polonă, Republica Socialistă Româ
nia, Republica Populară Ungară şi 
Uniunea Republicilor Sovietice So
cialiste.

Miniştrii au examinat problema 
pregătirii pentru convocarea Confe
rinţei general-europene în proble
mele securităţii şi colaborării.

Eî au constatat cu satisfacţie că, 
fn ultîma perioadă, s-a înregistrat o 
evoluţie pozitivă continuă în direcţia 
însănătoşirii situaţiei politice din 
Europa, caracterizată prin multipli
carea contactelor, promovarea des
tinderii şi colaborării şi întărirea în
crederii în relaţiile reciproce dintre 
statele europene, indiferent de siste
mul lor politic şi social. Această 
evoluţie este rezultatul eforturilor şi 
contribuţiei constructive a statelor 
participante la prezenta consfătuire, 
precum şi ale eforturilor şi contri
buţiei constructive ale altor state. 
Semnarea acordului cvadripartit asu
pra unor probleme referitoare la Ber
linul occidental, adîncirea colaborării 
politice dintre Uniunea Republicilor 
Sovietice Socialiste şi Republica 
Franceză, amplificarea contactelor 
bilaterale dintre tarile socialiste şi 
celelalte state europene constituie 
noi jaloane importante în această 
privinţă. Tratatele semnate în_ 1970 
Intre, Uniunea Republicilor Sovietice 
Socialiste şi Republica Federală a 
Germaniei, între Republica Populară 
Polonă şi Republica Federală a Ger
maniei . contribuie de pe acum la 
îmbunătăţirea climatului politic în 
relaţiile dintre aceste state, exercită 
o influentă pozitivă asupra evoluţiei 
evenimentelor din Europa. Guvernele 
statelor participante la aceste tratate 
desfăşoară pregătiri în vederea rati
ficării lor. Are loc un schimb de 
păreri între guvernele Republicii So
cialiste Cehoslovace şi Republicii Fe
derale a Germaniei cu privire la re
glementarea relaţiilor reciproce, a 
cărei premisă este recunoaşterea de 
către Republica Federală a Germa
niei. a nevalabilitătii de la început 
a acordului de la München. Minişlrii 
şi-au exprimat satisfacţia că , poziţia 
de lucru şi constructivă a Republicii 
Democrate Germane a contribuit la 
desfăşurarea favorabilă a tratative
lor dintre Republica Democrată Ger
mană şi Republica Federală a Ger
maniei, precum şi dintre Republica 
Democrată Germană şi Senatul Ber
linului occidental.

Miniştrii au constatat, de aseme
nea; că se lărgeşte consensul state
lor , interesate în ceea ce priveşte 
oportunitatea convocării cit mai 
grabnice a Conferinţei general-euro
pene pentru securitate şi colabo
rare. Se întăreşte înţelegerea (aptu
lui că organizarea Conferinţei qene- 
ral-europene corespunde obiectivului 
transformării treptate a relaţiilor din
tre statele europene, ceea ce va 
permite tó se depăşească divizarea 

v continentwlui în gropftri politico- 
mililare. S-a conturat o apropiere 
substanţială a punctelor de vedere 
în . privinţa conţinutului lucrărilor 
conferinţei, care va trebui să contri
buie la crearea unui sistem de an
gajamente care să excludă orice 
ameninţare cu forţa sau folosirea ei 
în relaţiile reciproce dintre statele

din Europa şi să asigure respectarea 
principiilor integrităţii teritoriale a 
statelor, respectarea suveranităţii lor, 
neamestecului în treburile interne, 
egalităţii în drepturi şi independenţei 
tuturor statelor. Se constată o apro
piere a punctelor de vedere şi în 
ceea ce priveşte lărgirea colaborării 
economice, tehnico-ştiintifice şi cul
turale. între ţările europene.

Ţinînd seama de această desfăşu
rare a evenimentelor, guvernele sta
telor participante la Tratatul de la 
Varşovia au ajuns la concluzia că 
se creează o situaţie favorabilă pen
tru ca, Conferinţa general-europeană 
sa poată atvea loc în anul J972. Tot
odată, ele iau în considerare faptul 
că anumite forte se manifestă încă 
împotriva convocării Conferinţei 
general-europene şi fac încercări de 
a complica situaţia în Europa. Mi
niştrii au exprimat însă convingerea 
guvernelor lor că măsurile active 
ale tuturor celor interesaţi în tre
cerea de la o Europă a încordării şi 
conflictelor la o Europă a păcii trai
nice sínt capiabile să înfrîngă influ
enţa acestor torte.

Miniştrii au efectuat un schimb de 
păreri asupra modalităţilor de pre
gătire practică a convocării Confe
rinţei general-europene. In numele 
guvernelor lor, ei au reafirmat că 
consideră de dorit înfăptuirea pro
punerii guvernului Finlandei privind 
realizarea în acest scop a unor con
sultări pregătitoare multilaterale ale 
tuturor statelor interesate. In cadrul 
unor asemenea consultări, se va 
putea conveni asupra conţinutului 
ordinii de zi a Conferinţei general- 
europene, asupra procedurii lucrări
lor sale, asupra termenului concret 
şi a modului de convocare a aces
teia. Miniştrii au declarat că guver
nele lor au hotărît să-şi numească 
reprezentanţi împuterniciţi pentru a 
participa, împreună cu reprezentanţii 
împuterniciţi ai celorlalte state, la 
consultările multilaterale în vederea 
punerii de acord a problemelor fi
nind de pregătirea şi organizarea 
conferinţei şi invită guvernele ce
lorlalte state interesate să procedeze 
în acelaşi mod. Ei pornesc de la 
considerentul că consultările trebuie 
să se desfăşoare în aşa fel îneît să 
contribuie la urgentarea convocării 
Conferinţei general-europene şi la 
reuşita lucrărilor sale.

Din însărcinarea guvernelor lor, 
miniştrii cheamă • guvernele tu
turor statelor europene, .precum şi 
guvernele Statelor Unite ale Ame- 
ricii şi Canadei, să procedeze neîn- 
tîrziat la pregătirea practică a Con
ferinţei general-europene, pentru a 
asigura convocarea conferinţei în 
anul 1972.

Miniştrii au efectuat, de asemenea, 
un schimb de păreri asupra unor 
probleme Internationale care deter
mină înăsprirea situaţiei internaţio
nale şi s-au pronunţat cu fermitate, 
în numele guvernelor respective, în 
favoarea rezolvării lor pe calea re
glementărilor politice, în condiţiile 
respectării drepturilor şi intereselor 
legitime ale popoarelor.

Varşovia, 1 decembrie 1971

Lucrările Conferinţei interna
ţionale a tineretului în proble
mele securităţii europene de la

Florenţa
Roma 2. — Corespondentul Ager- 

pres, Nicolae Puicea, transmite: Joi 
au început la Florenţa lucrările Con
ferinţei internaţionale a tineretului 
în problemele securităţii europene, 
la oare iau parte circa 3Ö0 de dele
gaţi ai asociaţiilor şi organizaţiilor 
de tineret din ţările Europei, repre
zentanţi ai F.M.T.D. şi U.I.S., ai fe
deraţiilor internaţionale ale tineretu
lui social-democrat, democrat-creştin 
şi liberal. Din ţara noastră participă 
o delegaţie a Uniunii Tineretului 
Comunist.

Eveniment de indiscutabilă însem
nătate pentru coordonarea şi spori
rea contribuţiei tinerei generaţii la 
accelerarea procesului de destindere 
în Europa şi depăşirea politicii de 
bloc, la lupta pentru realizarea vi
nei ample cooperări economice, cul
turale, tehnico-ştiinţifice şi politice, 
Ia transformarea Mediteranei într-o 
mare a păcii şi la lupta împotriva 
fascismului —\  conferinţa este con
sacrată stabilirii acţiunilor celor mai 
utile prin care tînăra generaţie poate 
contribui la eforturile generale me
nite să instaureze o eră nouă de coo
perare, pace şi securitate pe conti
nentul nostru.

Concepută în ideea că tineretul 
european — în ciuda orientărilor sale 
diferite —- poate avea un rol în
semnat in realizarea acestor ţeluri 
nobile, la care aspiră cu ardoare 
popoarele, întrunirea tineretului de 
la Florenţa urmăreşte, totodată, să 
dezvolte procesul complex al coope
rării multilaterale intre noile gene
raţii, să acţioneze în direcţia elabo
rării unei platforme in baza .căţeia 
tineretul sS ducă bătălii viitoare 
pentru instaurarea unei adevărate 
epoci de democraţie, progres, secu
ritate şi pace.

Conferinţa^ fost organizată de urt 
comitet italian — din care fac parte 
federaţiile de tineret ale partidelor 
comunist, socialist, democrat-creştin, 
socialist -de unitate. proletară şi re
publican. Pentru a-i saluta pe parti
cipanţii la conferinţă a luat cuvântul, 
între alţii, primarul Florenţei, Bausi, 
care a subliniat importanta conferim

•  • • • • • • •

tei internationale a tineretului euro
pean pentru dezvoltarea cooperării 
şi înţelegerii nu numai între tinere
tul din întreaga Europă, ci între 
toate popoarele Europei, în spiritul 
păcii şi securităţii, al respectării in
dependenţei şi securităţii tuturor,

In şedinţa de după-amiază, pre
şedintele conferinţei, Piero Pignata 
(Federaţia Tineretului Democrat'* 
Creştin din Italia), a citit mesajele 
de salut pe adresa conferinţei din 
partea unor şefi de state, de guverne 
şi miniştri de externe din ţările Eu
ropei. Citit primul, mesajul pre
şedintelui Consiliului de Stat al Re
publicii Socialiste România, Nicolae 
Ceauşescu, a fost salutat cu vii s- 
plauze, prelungite, trezind un larg 
ecou în rîndurile participanţilor la 
lucrările conferinţei.

kom* Consultări între partide
le politice în vederea alegerii 

noului preşedinte a! Italiei
Roma 2 (Agerpres). — Miercuri, 

au început la Roma consultări între 
partidele politice în vederea alegerii 
noului preşedinte al Republicii Ita
liene, care, după cum s-a mai anun
ţat, urmează să aibă ioc la 9 de
cembrie.

Prima întrevedere din cadrul con
sultărilor s-a desfăşurat între o de
legaţie a Partidului Comunist Italian 
şi o delegaţie a Partidului Socialist, 
Din delegaţia P.C'.I. au făcut parte 
secretarul general al partidului, Luigi 
Longo, vicesecretarut general, Enrico 
Berlinguer, membri ai Direcţiunii» 
P.C.I. şi liderii grupurilor parlamen
tare comuniste din Camera Deputa
ţilor şi din Senat. Din partea socia-

Luptele din Cambodgia
Trupele lonno/iste înregistrează noi 

eşecuri militare
Ineficacitatea ajutorului sa igo ne z

Pnom Penh 2 (Agerpres). •— După 
cum relatează agenţia Associated 
Press, trupele regimului Lon Noi se 
află sub presiunea unui nou atac 
masiv al forţelor de rezistenţă popu
lară, de-a lungul şoselei nr. 6, în 
zona de nord-est a Cambodgiei. Ştiri 
Oficiale, citate de aceeaşi agenţie, 
anunţau miercuri seara că trupele lon- 
nolisle au fost alungate de către 
forţele de rezistenţă din localitatea 
Barac, aflată de-a lungul şoselei nr. 6, 
la circa 96 kilometri nord-est de 
Pnom Penh şi din localitatea Kom- 
pong Thmar, situată cu 10 kilometri 
mai sus, spre nord. Administraţia de 
la Pnom Penh a cerut intensificarea 
bombardamentelor aviaţiei ameri
cane şi noi trupe saigoneze în spe

ranţa de a salva pe cei 20 000 de 
militari ai săi izolaţi şi încercuiţi 
îţjtr-o serie de puncte care se întind 
pe o distanţă de circa 60 kilometri 
de-a lungul şoselei nr. 6.

Pe de altă parte, după cum scrie 
aceeaşi agenţie, oficialităţile militare 
americane de la Saigon speraseră ca 
invazia trupelor saigoneze să înde
părteze o divizie a forţelor de re
zistentă care exercită presiuni asu
pra dispozitivelor inamice din zona 
Pnom Penhului, dar ştiri din Pnom 
Penh arată că, în cele zece zile de 
cînd au pătruns în Cambodgia, aceste 
trupe nu au reuşit să uşureze situa
ţia armatei lonnoliste în regiunea 
capitalei.

DIN TARILE SOCIALISTE
Praga 2.: — Corespondentul Ager

pres, C. PrîsScâru, transmite: Au fost 
aprobate proiectul de construcţie şi 
investiţiile pentru unul dintre cele 
mai mari şl importante obiective in
dustriale ale actualului plan cincinal 
cehosldvac: uzina de autoturisme clin 
Slovacia.

Noua construcţie este menită să 
producă autoturisme de capacitate 
medie între 1,250 şi î 500 centimetri 
cubi. Uzina principală, care va fi 
amplasată la Bratislava, va coopera 
cu unităţi specializate. Două dintre 
acestea urmează să fie ridicate ia 
Trnava şi Povaska Bystrica.

Prototipul primului ‘autoturism slo
vac a fost realizat la cunoscutele u- 
zine de autoturisme din Mlada Bo
leslav. In prezent, la Institutul de 
mecanică din Bratislava se desfăşoa
ră intens cercetări tehnice şi probe 
complexe menite să confere autotu
rismului linie modernă, rezistenţă, 
siguranţă în exploatare şi consum 
redus de carburant.

Primele autoturisme slovace urmea
ză să-şi facă apariţia pe şoselele ţă
rii în anii 1977—1978,

Sofia1 2. — Corespondentul Ager
pres, Constantin Âmariţei, transmite: 
în baza unui decret al Consiliului 
de Stat al R.P. Bulgaria, cu începere 
de la 1 decembrie a,c. a luat flintă 
Academia agricolă „Gheorghi Dimi
trov“, care va activa pe lingă Minis
terul Agriculturii "şi Industriei Ali
mentare. Ea va funcţiona ca un com
plex unic ştiinţific şi de învătămînt, 
unde pregătirea de specialişti cu stu
dii superioare se va îmbina cu sar

cinile specifice ale unei instituţii
academice.

Pekin 2 (Agerpres). — In primele 
nouă luni ale acestui an, Uzinele 
constructoare de maşini din Şănhai 
au realizat 77 la sută din sarcinile de 
plan pe întregul an, anunţă agenţia 
China Nouă. în  această perioadă s-a 
realizat o producţie de 2,5 ori mai 
mare faţă de primele nouă luni ale 
anului trecut. S-a înregistrat o spo
rire a producţiei de utilaj pentru in
dustria minieră şi metalurgică. In 
numeroase uzine s-a desfăşurat o 
largă mişcare pentru inovaţii tehnice 
şi îmbunătăţirea calităţii produselor.

Belgrad 2 (Agerpres). — Pe şan
tierul caii ferate care va lega loca
lităţile industriale Maîdanpek şi Bor 
au fost montaţi ultimii metri de şină. 
ia  începutul anului viilor, noua ar
teră feroviară va fi dată în folosinţă, 
ceea ce va face ca timpul de par
curgere a distanţei dintre Belgrad şi 
Bor să fie redus la jumătate. Deşi 
are o lungime de numai 46,3 km, 
construcţia a reclamat eforturi deose
bite, deoarece traversează un masiv 
muntos. Astfel, constructorii au avut 
de străpuns 11 km de tunel, au con
struit 26 de viaducte şi alte obiective 
auxiliare. Acest tronson va fi cel 
mai modern din reţeaua de căi fe
rate ingoslave.

Varşovia 2 (Agerpres). — Alături 
de extracţia de huilă capitol la 
care ocupă ţinui din primele locuri 
în lume — Polonia dezvoltă Intens 
exploatarea altor resurse de energie

ale subsolului: cărbunele brun şi 
gazele naturale.

în anul în curs, cantitatea de căr
bune brun extrasa în această ţară 
va fi de circa 34 milioane tone, ci
fră ce va întrece cu peste un milion 
de tone extracţia realizată anul tre
cut. Sporirea cantităţilor de cărbune 
brun livrate economiei a devenit po
sibilă prin darea în exploatare în 
ultimii 15 ani a unor mari bazine 
carbonifere nefolosite înainte. Moder
nizarea respectivelor exploatări va 
face ca in 1975 producţia de cărbu
ne brun să depăşească 36 milioane 
tone, lucru deosebit de important 
dacă se ţine seama de faptul că în 
prezent peste 36 Ia sută din energia 
electrică a tării rezultă din arderea 
cărbunelui brun.

Gazele naturale, altă bogăţie a 
subsolului polonez, vor fi livrata în 
acest an într-o cantitate de S mili
arde metri cubi, iar la sfîrşitul cin
cinalului în curs extracţia de gaze 
va creşte la circa 11 miliarde metri 
cubi.

Taşkent 2 (Agerpres). — De pe 
plantaţiile din Uzbekistan a fost 
strînsă anul acesta o recoltă de 4,5 
milioane tone bumbac brut, ceea ce 
constituie un record în istoria culti
vării bumbacului în această republică 
unională. In pofida timpului nefavo
rabil, scrie agenţia TASS, recolta de 
bumbac la hectar a fost de 27 chin
tale.

In ultimii ani, In Uzbekistan s-a 
extins considerabil reţeaua de canale 
de. irigaţii, atimgînd lungimea de 
Î50 000 de kilometri.

•  „ZIARELE ECUADOR1ENE INFORMEAZĂ CĂ PRIMUL 
MINISTRU AL CUBEI, FIDEL CASTRO, va efectua, la întoar
cerea sa din Chile, o vizită în Ecuador“ — transmite agenţia 
Prensa Latina.

•  UN PURTĂTOR DE CUVINT PAKISTANEZ, citat de a- 
genţia Associated Press, a declarat că patru avioane indiene 
au traversat marţi frontiera indo-pakistaneză, pătrunzînd adine 

'in spaţiul aerian al Pakistanului. El a calificat acest incident 
ca „fiind cea mai gravă violare a spaţiului aerian pakista
nez“. Aparatele indiene au fost interceptate de avioane pa
kistaneze şi obligate să se retragă.

•  „TRUPELE INDIENE OCUPA ŞI CONTROLEAZĂ O
FIŞ1E DE 3 SAU 4 MILE la nord de oraşul Hilli din Pakis
tanul de est, inclusiv singura cale ferată din districtul Dinaj- 
pur“, a declarat un purtător de cuvînt al guvernului indian, 
citat de agenţia Associated Press. Ministrul apărării al In
diei, a anunţai că forţele indiene au traversat frontiera cu 
Pakistanul în dreptul localităţii Hilli, sîmbăta trecută, pentru 
a respinge un atac al artileriei pakistaneze asupra regiunilor 
Indiene de frontieră. El a adăugat că forte indiene se află 
încă în această zonă, unde, în decursul ultimelor cinci zile, 
au angajat lupte cu forţele pakistaneze.

•  LA 1 DECEMBRIE A ÎNCEPUT IN CAPITALA R.D. 
GERMANE o nouă rundă a convorbirilor dintre Michael 
Kohl, secretar de stat la Consiliul de Miniştri al R.D.G., şi 
Egon Bahr, secretar de stat la Cancelaria Federală a R. F. a 
Germaniei.

în comunicatul dat publicităţii în seara zilei de miercuri 
se.;,arată că tratativele s-nu desfăşurat cu _ succes şi că vor 
fi ' continuate.

•  SECRETARUL GENERAL AL PARTIDULUI COMUNIST
ITALIAN, LUIGI LONGO, l-a primit pe Abdallah el-Ahmar, ' 
secretar regional adjunct al Partidului Socialist Arab BAAS 
din Siria, cu c-are a avut o convorbire, cordială, prietenească 
— relatează ziarul „l'Unlta“. Abdallah el-Ahmar a adresat 
secretarului general al P.CI. un salul din partea preşedin
telui Republicii Arabe Siriene, Halez el-Assad, transmiţînd

de asemenea, invitaţia ca o delegaţie a P.C.-Italian tă vizi
teze Siria.

•  LA VARŞOVIA A FOST SEMNAT UN ACORD INTER- 
GUVERNAMENTAL POLÖNO-SOVIETIC privind colaborarea 
tehnl&ă şi în producţie între industriile aeronautice ale ce
lor două ţări. Acordul are în vedere organizarea, în comun, 
în Polonia a construcţiei şi fabricării unor noi produse ala

E venim entul 
p e  s c u r t

tehnicii aeronautice, necesare pieţei interne, precum şi ex
portului, în special pe piaţa sovietică.

•  LA AMMAN SE DESFĂŞOARĂ LUCRĂRILE CELEI DE-A 
5-A SESIUNI A PARLAMENTULUI IORDANIAN. La deschi
derea Iucrăriloţ,. regele Hussein a rostit , un discurs în care a 
relevat necesitatea unităţii ' ţărilor arabe. Guvernul iorda
nian — a declarat el — va depune toate eforturile pentru 
dezvoltarea şi consolidarea relaţiilor cu statele arabe.

Deputaţii celor două Camere < ale parlamentului, anunţă 
postul de radio Amman, au reales pe Kam#1 Ereiquat în 
funcţia de preşedinte al actualei sesiuni.

•  PIOTR JAROSZEW1CZ, PREŞEDINTELE CONSILIULUI 
DE MINIŞTRI AL R. P. POLONE, l-a primit, joi, pe Maurice 
Stans, ministrul comerţului ül S.U.A., aflat Intr-o vizită ofi
cială în Polbnia. Cu acest prilej — relatează agenţia P.A.P.

— au fost examinate probleme privind dezvoltarea în con
tinuare a relaţiilor comerciale şi a colaborării economice 
dintre Polonia şi Statele Unite.

•  PURTĂTORUL DE CUVINT AL MINISTERULUI AFACE
RILOR EXTERNE AL GUVERNULUI REVOLUŢIONAR PRO
VIZORIU AL REPUBLICII VIETNAMULUI DE SUD a dat
publicităţii o declaraţie în cáré sínt condamnate recentele 
afirmaţii ale ministrului apărării al S.U.A., Melvin Laird, 
privind folosirea nelimitata a aviaţiei americane pe frontu
rile din Indochina şi amplificarea sprijinului aviatic acordat 
de Statele Unite operaţiunilor desfăşurate de forţele saigo
neze in Laos,

•  PREMIERUL NORVEGIEI, TRYGVE BRATTELI, a acor
dat un interviu redactorului şef al ziarului polonez „Trybuna 
Rabotnicza“ şi corespondentului la Oslo al ziarului „Zycie 
Wairszawy“, relatează agenţia P.A.P.

în cadrul interviului, primul ministru al Norvegiei a re
levat posibilităţile considerabile de dezvoltare a relaţiilor 
dintre cele două ţări, în special a celor comerciale şi cul
turale.

•  GREVA MINERILOR DIN ASTURIA A INTRAT IN CEA 
DE-A TREIA LUNĂ. După Cum a declarat, intr-un interviu 
acordat ziarului francez „Combat“, unul din reprezentanţii 
comisiilor muncitoreşti (organizaţii sindicale din »legalitate), 
greviştii sínt hotărlti ca, în ciuda represiunilor, să continue 
lupta pînă la satisfacerea revendicărilor formulate.

« CAMERA COMUNELOR A APROBAT, miercuri seara, 
cu 297 de voturi, contra 269, moţiunea guvernului conservator 
privind acordul, intervenit săptămîna trecută, între ministrul 
de externe britanic, Alec Douglas Home, şi şeful guvernului 
rasist de la Salisbury, Ian Smith.

După cum s-a mai anunţat, amendamentul opoziţiei labu
riste —- în care *e declara că acordul intervenit între gu
vernul de Ia Londra şi autorităţile rhodesiene. nu tine in 
întregime, seama de „cele cinci principii“ elaborate, ca o 
bază de discuţii, de cabinetele precedente —- a fost respins 
de Camera Comunelor.
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liştilor au fost prezenţi preşedintele 
P.S.L, Francesco de Martino, secre
tarul P.S.I., Giacomo Mancini, vice- 
secretarii partidului şi şefii grupuri
lor parlamentare.

La sfîrşitul consultărilor — rela
tează ziarul „l'Unita" -— secretarul 
general al P.C.I., Luigi Longo, a fă
cut o declaraţie de presă în care a 
menţionat că liderii celor două parti
de au avut un schimb de idei preli
minar asupra orientărilor şi criteriilor 
ce vor fi urmate la apropiatele ale
geri prezidenţiale.

La rîndul său, secretarul Partidu
lui Socialist Italian, Giacomo Man
cini, a confirmat presei că, la aceas
tă primă întîlnire, delegaţia partidu
lui său a comunicat hotărârea de a 
prezenta un candidat socialist pentru, 
funcţia de preşedinte ai Republicii. 
„Am obţinut consimţămintul deplin 
al P.C.I. în susţinerea candidaturii 
noastre“ — a adăugat el.

Pe baza unui „calendar al consul
tărilor“, stabilit anterior, P.S.I. (mem
bru al coaliţiei guvernamentale de 
centru-stînga) îşi continuă întreve
derile cu liderii celorlalte partide 
politice. Miercuri după-amiază, o de
legaţie socialistă a avut un schimb 
de opinii cu o delegaţie democrat- 
creştină.

Tot miercuri, Partidul Socialist-De
mocratic (membru al guvernului, ală
turi de demOcral-creştini şi de so
cialişti) şi-a desemnat candidatul la 
preşedinţia Republicii, în persoana 
iui Giuseppe Saragat, actualul şef al 
st-atului, al cărui mandat expiră ta 
9 decembrie a.c, Hotărîrea a fost 
luată de Direcţiunea P.S.D.I, împreu
nă cu grupurile parlamentare ale 
partidului. Pe de altă parte, Parti
dul Democrat-Greştin a informat că 
va prezenta un singur candidat la 
alegerile prezidenţiale. Decizia a fost 
luată de Direcţiunea P.D.C., care nu 
a făcut cunoscut încă numele candi
datului său unic.

încheierea reuniunii 
miniştrilor de finanţe 

ai ţărilor
„grupului celor zece"

Roma 2 (Agerpres). — In cursul 
zilei de miercuri au continuat la 
Roma lucrările reuniunii miniştrilor 
de finanţe ai ţărilor membre ale 
„grupului celor zece". Problemele 
abordate de participanţi, deşi în 
esenţă economice, îmbracă totuşi un 
pronunţat caracter politic.

După o primă reuniune a „celor 
şapte" (ţările membre ale Pieţei co
mune şi Anglia), având drept scop 
pregătirea unui răspuns comun pen
tru Statele Unite, în care se amintea 
din nou prealabilul unei devalorizări 
a dolarului ia orice soluţie a actua
lei crize monetare interoccidentale, 
au fost reluate lucrările reuniunii în 
„zece". Dar, în mod surprinzător. 
Statele Unite au cerut ca discuţiile 
din şedinţa de miercuri dimineaţa să 
abordeze exclusiv probleme comer
ciale. Delegaţia americană a expus 
opiniile sale în acest domeniu, după 
care cele şapte ţări vest-eüropena 
s-au întrunit din nou separat pentru 
a le studia şi a adopta o poziţia 
comună.

Roma 2 (Agerpres). — La Roma 
au luat sfîrşit, miercuri seara, lucră
rile reuniunii miniştrilor de finanţe 
ai ţărilor membre ale aşa-numi-tuluî 
„club al celor 10“. După trei zile de 
dezbateri, cei zece miniştri de fi
nanţe au hotărît să sé întîlnească 
din nou fa Washington, în zilele de 
17 şi 18 decembrie. Potrivit cores
pondenţilor agenţiilor de presă, în
trevederea din capitala S.U.A. este 
facilitată de un „oarecare progres“ 
înregistrat în cadrul discuţiilor da 
la Roma, a căror semnificaţie reală 
pare a fi doar schimbarea atitudinii 
ministrului american al finanţelor, în 
sensul unei concesii făcute cererilor 
partenerilor comerciali occidentali.

Dezbaferiie din parlamentul 
japonez privind acordul Okinawei

Tokio 2 (Agerpres). — Camera 
consilierilor a parlamentului japonez 
a început, miércuri, dezbaterile pe 
marginea acordului de retrocedare a 
Okinawei. Şedinţa din cursul dimi
neţii a fost consacrată audierii ex
plicaţiilor furnizate de guvern cu 
privire 14 acord şi la cele şapte pro
iecte de lege în legătură cu acesta. 
Mai mulţi deputaţi ai partidelor de 
opoziţie i-âu interpelat pé reprezen
tanţii guvernamentali asupra terme
nilor conţinuţi în «cord, care, după 
cum s-a mai anunţat, nu satisfac o- 
poziţia în ce priveşte denuclearizarea

completă a Okinawei după realipirea 
ei la Japonia.

Tot miercuri, Comitetul special 
pentru Okinawa al Camerei Repre
zentanţilor a început o sesiune da 
audieri, de două zile, Ia Naha (cen- 

‘ trul administrativ al Insulelor Oki
nawa). Un număr de 12 martori şi-au 
exprimat părerile asupra unor proble. 
me legale de retrocedarea Okinawei, 
cum ar fi bazele militare, armele 
nucleare, dezvoltarea economică a 
insulei după realipirea ei la Japo
nia etc.

ANGLIA. Circa 20 000 de muncitori, din sindicatele muncitorilor britanici au 
demonstrat pe străzile Londrei, în faţa Parlamentului şi pentru prima oară 
în istoria Marii Britanii, au ajuns să demonstreze în faţa Palatului West- 
minster, împotriva şomajului. Problema şomajului a devenit acută în Anglia, 
circa 1 000 000 de muncitori au rămas fără pîine. Anul acesta s-a înregistrat 
cel mai mare număr de şomeri din ultimele trei decenii. In foto: marea de

monstraţie din faţa Parlamentului
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